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OBCHODY 70 ROCZNICY ŚMIERCI TADEUSZA 
RADWAŃSKIEGO PS. „KOSTEK”, ŻOŁNIERZA NARODOWYCH 

SIŁ ZBROJNYCH, WiN-U i ARMII KRAJOWEJ

W sobotę 20 stycznia 2018r. w Annopolu 
o d b y ły  s ię  u ro c z y s te  o b c h o d y  
upamiętniające 70. rocznicę śmierci 
m ie s z k a ń c a  A n n o p o la  T a de u sza  
Radwańskiego ps. „Kostek”, żołnierza 
Armii Krajowej, WiN-u i Narodowych Sił 
Zbrojnych.
Uroczystości rozpoczęła koncelebrowana 
msza św. w kościele parafialnym pw. św. 
Joachim a i Anny, sprawowana pod 
przewodnictwem ks. Ryszarda Juraka.
Po mszy przy oprawie lubelskiej orkiestry 
Wojska Polskiego uczestnicy uroczystości 
przemaszerowali na annopolski cmentarz. 
Po odśpiewaniu hymnu państwowego 
dokonano poświęcenia pamiątkowej 
t a b l i c y  na  g r o b ie  T a d e u s z a  
Radwańskiego, po czym oddano salwy 
honorowe. Kpt. Jan Jastrzębski z 21. 
B rygady S trze lców  P odha lańskich  
w Rzeszowie odczytał apel poległych. 
Następnie złożono wieńce i wiązanki 
p rz e z  p rz y b y łe  d e le g a c je  m .in . 
przedstawiciela Wojewody Lubelskiego, 
Burmistrza Annopola i Przewodniczącego 
Rady Miejskiej, delegacje annopolskich 
szkól: Publicznej Szkoły Podstawowej im. 
ks. Józefa Poniatowskiego i Zespołu Szkół 
im. Jana Pawła II, rodziny Tadeusza 
Radwańskiego oraz przedstaw icie li 
Rodzin Żołnierzy Wyklętych.

W im ien iu  W ojew ody Lube lsk iego  
P rzem ys ław a  C za rnka , K rz y s z to f 
Dziewulski Dyrektor Wydziału Środowiska 
i R o ln ic tw a  L u b e ls k ie g o  U rzędu 
W o je w ó d z k ie g o  o d c z y ta ł  l i s t  
okolicznościowy. „Wspominany dziś przez 
nas boha te r an tykom un is tycznego  
podziem ia w alczył z poświęceniem 
w obronie niepodległego bytu państwa 
polskiego oraz o prawo samostanowienia 
i u r z e c z y w i s t n i e n i a  d ą ż e ń  
d e m o k r a t y c z n y c h  n a s z e g o  
społeczeństwa. Swój odważny sprzeciw 
w o b e c  s o w ie c k ie j a g r e s j i  i s i ł  
narzuconego komunizmu okupił własnym 
życiem i skazaniem przez ówczesne 
władze na społeczne zapomnienie aż do 
1989 ro ku ” . P odz iękow a ł rów n ież 
w im ieniu W ojewody siostrzeńcow i 
Tadeusza Radwańskiego, Waldemarowi 
W rońsk iem u i w szys tk im  osobom  
zgromadzonym na uroczystości.
Później głos zabrał Burmistrz Annopola 
W ies ław  L iw iń sk i, k tó ry  w swoim  
wystąpieniu pow iedział: „Dzisie jsza 
wspaniała, patriotyczna uroczystość to 
uroczystość rzadko spotykana na naszych 
terenach. To prawdziwa lekcja historii nie 
ty lk o  d la  m łodz ieży , a le  d la  nas 
wszystkich. To, co przeżywamy dzisiaj, 
tego nie da się przeżyć, czytając kartki

podręczników szkolnych. Jesteśmy przed 
grobem człowieka niezwykłego, bohatera 
lokalnego, ale możemy powiedzieć, że 
bohatera  narodow ego, bo w a lczy ł 
z hitlerowskim okupantem, bo walczył 
z bolszewickim najeźdźcą, a został 
zakatowany przez Polaków, urzędników 
U rzędu  B e z p ie c z e ń s tw a . To je s t  
największa tragedia, że Polak zabijał 
Polaka. Do takich zbrodni dochodziło 
podczas okupacji i po wojnie. Obyte czasy 
n igdy nie pow róciły. Pan Tadeusz 
Radwański, tak jak wielu z nas żył tutaj, tu 
chodził do kościoła, do szkoły im. ks. 
Józefa Poniatowskiego, wakacje spędzał 
nad Wisłą, na grzyby chodził do Zagajnika, 
ale on stał się bohaterem, bo walczył
0 W olność i N iepod leg łość swojej 
Ojczyzny.
Dziękuję wszystkim, którzy przyczynili się 
do tego, aby dzisiejsza uroczystość miała 
ta k  p ię kną  o p raw ę . Je szcze  raz 
podkreślam, jest to wspaniała lekcja 
historii dla nas wszystkich”.
Głos zabrał również siostrzeniec „Kostka” 
Waldemar Wroński, który w imieniu swoim
1 całej rodziny podziękował zebranym za 
obecność i możliwość wypełnienia danej 
obietnicy -  przywrócenia dobrego imienia 
Tadeuszowi, który został zakatowany trzy 
lata po wojnie, w wieku 22 lat w sztumskim 
więzieniu i wiele lat musiał czekać na 
rehabilitację i uznanie go bohaterem walki
o wolność Ojczyzny.

W uroczystości udział wzięły poczty 
s z ta n d a ro w e  W o jska  P o ls k ie g o , 
Narodowych Sił Zbrojnych oraz Urzędu 
Miejskiego w Annopolu. Uczestniczyli 
także  harcerze  20 Ś rodow iskow e j 
Drużyny „Nadwiślańskie Trampy” , 18 
Gromady Zuchowej „Leśne Duszki” oraz 
Jednostki Strzeleckiej z Annopola.
Dalsza część uroczystości odbywała się 
w C e n trum  K u ltu ry  w A n n o p o lu . 
Przygotowano tu wykład historyczny 
dr. Rafała Drabika z Instytutu Pamięci 
Narodowej w Lublinie na temat formacji 
wojskowych Narodowych Sił Zbrojnych, 
można było także obejrzeć wystawę zdjęć, 
dokumentów i pamiątek związanych 
z życiem Tadeusza Radwańskiego. W sali 
kinowej odbył się przedpremierowy pokaz 
filmu „Obława” autorstwa Maksymiliana 
Bednarza.
Zmarznięci uczestnicy uroczystości mogli 
p o sm a ko w a ć  g o rą c e j w o js k o w e j 
grochówki i herbaty.
O rg a n iza to ra m i u ro c zys to śc i by li 
Waldemar Wroński siostrzeniec „Kostka” 
oraz Burmistrz Annopola Wiesław Liwiński 
a patronat objął Wojewoda Lubelski, 
Instytut Pamięci Narodowej oraz kpt. 
Wojska Polskiego Jan Jastrzębski. 
Materiały wideo z uroczystości można 
obejrzeć na kanale Panoramy Annopola 
na stronie You Tube i na stronie TVP 
Lublin.
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Podchorąży Tadeusz Radwański ps. 
„Kostek” urodził się 18 grudnia 1925 roku 
w Annopolu w rodzinie o patriotycznych 
i katolickich tradycjach.
W 1938 roku ukończył tutaj Szkołę 
Powszechną, wybuch wojny uniemożliwił 
mu dalszą naukę. Latem 1942 roku został 
wysłany na roboty przymusowe do 
N ie m ie c . W p u n k c ie  z b io rc z y m  
w Częstochowie udało mu się uciec 
i wrócić do domu. Do końca 1942 roku był 
przymusowo zatrudniony przy budowie 
mostu na Wiśle. Po zakończeniu robót 
został aresztowany i wywieziony do 
Kijowa, skąd po ośmiu miesiącach udało 
mu się zb iec. P oszukiw any przez 
niemiecka policję ukrywał się w domu 
rodzinnym. W domu dochodziło do wielu 
rewizji i nękań jego najbliższych. Po 
dwóch miesiącach, w obawie przed 
a re sz to w a n ie m  n a w ią za ł ko n ta k t 
z placówką Armii Krajowej w Annopolu, 
której komendantem był Leon Targoński 
ps. „Sęk”, Tadeusz był jego kuzynem. 
Z o s ta je  przez n iego  zw erbow any 
i zaprzysiężony. W dalszych działaniach 
młodego żołnierza ta przysięga tak mocno 
wyryta w sercu będzie źródłem jego 
wytrwałości i odwagi. Na placówce 
pozostawał do lipca 1944 roku. Po tym 
czasie zaciągnął się do oddziału leśnego

kpt. .Andrzeja” (NN)27 Wołyńskiej Dywizji 
P ie ch o ty  AK  ja ko  s trz e le c . W raz 
z oddziałem kwaterował w Borowie. 
Brał udział w operacji „Burza”, w atakach 
na niemieckie konwoje, w rozbrajaniu 
i likwidacji oddziałów Wehrmachtu. 
Wykazał się niezwykłą odwagą podczas 
akcji w Annopolu uprowadzając Niemcom 
motor z przyczepą do Borowa pod 
ostrzałem okupantów.
Podczas pożaru m iejskiej b ib lioteki 
ratował jej księgozbiór samemu ulegając 
poparzeniu.
Kiedy jego oddział został rozproszony 
i rozbity przez NKWD, dostał powołanie 
do Wojska Polskiego w Lublinie. Po trzech 
miesiącach pobytu w 7 pułku zapasowym 
na Majdanku zosta ł skierowany do 
Oficerskiej Szkoły Lotniczej w Zamościu. 
Tam spotkał swego dawnego dowódcę 
drużyny, podchorążego S tanisława 
Biziora ps. „Śmigło”, który ostrzega go 
i d o ra d z a  mu a b y  n ie  u ja w n ia ł 
przynależności do konspiracyjnego 
podziemia niepodległościowego.
Wiosną 1945 roku Radwański został 
aresztowany przez informacyjne służby 
w o jskow e  i osadzony  w a reszc ie  
pułkowym za działalność w AK, skąd miał 
zostać przewieziony do więzienia na 
Zamku Lubelskim . Po kilku dniach

spędzonych w więzieniu zostaje wraz 
z innymi skazanymi wyznaczony do pracy 
w piekarni, skąd udaje mu się uciec ze 
zdobytą bronią.
Część byłych żołnierzy Armii Krajowej 
i NSZ s łużących  w pułku zosta je  
a r e s z t o w a n y c h  a n a s t ę p n i e  
r o z s t r z e l a n y c h  p r z e z  r e s o r t  
bezpieczeństwa w Krzesimowie. Podobne 
zda rzen ie  m ia ło  m ie jsce  w pułku 
zapasowym w Lublinie na Majdanku.
Po powrocie do Annopola skontaktował 
się z kolegą z czasów okupacji Janem 
Gilbertem ps. „Jesion” i Czesławem 
Maciejakiem ps. „Pogoda”, którzy za 
pośrednictwem  byłego komendanta 
obwodu nr III porucznika Franciszka 
Pawłowskiego skierowali go do oddziału 
leśnego  S tan is ław a  M łyna rsk iego  
ps. „Orzeł” a następnie do oddziału 
porucznika Bolesława Świątka ps. „Jerzy” 
Narodowych Sił Zbrojnych zgrupowania 
majora Zub -  Zdanowicza ps. „Ząb”; 
Wacława Piotrowskiego ps. „Cichy”, „Cis”. 
W wyniku porozumienia w kwietniu 1945 
roku oddz ia ł „Je rzego ” w s tąp ił do 
z g r u p o w a n i a  W i N  -  W o l n o ś ć  
i Niezawisłość pod dowództwem majora 
Hieronima Dekutowskiego ps. „Zapora”.
W lipcu 1945 roku w miejscowości Lipa 
w powiecie kraśnickim „Kostek” brał udział
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w ataku na pociąg przewożący broń, który 
był eskortowany przez Armię Czerwoną. 
Oddział zdobył duże ilości broni i amunicji 
oraz innego sprzętu wojskowego.
W sierpniu 1945 roku w Kraśniku jego 
oddział odbił transport bydła konwojowany 
przez żołnierzy radzieckich. Żołnierzy 
rozbrojono a bydło oddano chłopom.
Brał udział w rozbrajaniu i likwidowaniu 
p o s te ru n k ó w  MO w Z a k rz ó w k u , 
Zawichoście, Bychawie, Urzędowie, 
Józefowie. Uczestniczył też akcjach 
przeciw członkom PPRoraz UB. 
Zajmował się kolportowaniem nielegalnej 
prasy i ulotek. We wrześniu 1946 po kilku 
nieudanych próbach przekroczenia Wisły 
oddział „Jerzego” w wyniku pacyfikacji 
NKWD, UB i KBW został rozbity.
4 kwietnia 1947 Tadeusz Radwański roku 
ujawnił się przed komisją amnestyjną 
w Kraśniku, gdzie zdał broń.
Nękany przez UB ukrywa się. W obawie
0 swoje życie postanawia wyjechać wraz 
z annopolskim i kolegam i, Karolem 
Leszczyńskim i Stanisławem Dynkiem na 
zachód do wsi Duże Strzelno koło Słupska 
gdzie m ieszkał jego dowódca, kpt. 
Bolesław Świątek ps.„Jerzy”. Za jego 
pośrednictwem  11 maja 1947 roku 
kontaktuje się z kolegami z oddziału
1 swoim dowódcą plutonu Czesławem 
M acie jak iem  p s .,,P og o da ” i Janem  
Soboniem ps.,,Maksim” . Annopolanie 
ukrywali się we Wrocławiu na ulicy 
Świętego W incentego w mieszkaniu 
Edwarda i Michała Krawców.
Cała grupa planowała 20 maja 1947 roku 
przekroczyć granicę i dostać się do Armii 
A n d e r s a .  W w y n i k u  z d r a d y  
współpracowników U B Romualda Wąska

i jego kolegi Zdzisława Więckowskigo 
zosta li a resztow ani na dworcu we 
W rocławiu. Tadeusz Radwański był 
w bestialsko, okrutnie torturowany, miał 
odbite nerki, wybite zęby, powyrywane 
paznokcie, mocz oddawał krwią, po trzy 
godziny był wieszany głową do dołu i bity w 
stopy.
Wielokrotność zarzutów wobec niego 
z o s ta ła  s p re p a ro w a n a  p o p rz e z  
zmuszanie do zeznań. Został osądzony 
przez Rejonowy Sąd W ojskowy we 
Wrocławiu. Sąd skazał go na podwójną 
karę śmierci oraz utratę praw publicznych 
i honorowych na zawsze, z a ,, działalność 
dywersyjną mającą na celu obalenie 
dem okra tycznego ustro ju  państwa 
polskiego”.Następnie w wyniku ustawy 
amnestyjnej wymiar kary zmniejszono do
15 lat więzienia.
Po za tw ie rdzen iu  wyroku „K ostek” 
przebywał w więzieniu karno-śledczym 
przy ul. Kleczkowskiej 31 we Wrocławiu. 
Zimą, podczas przewożenia w bardzo 
ciężkich warunkach do tego więzienia 
zachorował na zapalenie płuc.
Zamęczony w czasie przesłuchań , zmarł 
20 stycznia 1948 roku . Miał tylko 22 lata. 
Pochowano go na łączce więziennej 
w Sztumie. Na prośbę mojej mamy 
Jadwigi Wrońskiej, siostry Tadeusza 
Radwańskiego u komendanta więzienia, 
zwłoki zostały odkopane przez więźniów 
i przekazane mamie. 3 lutego 1948 roku 
mama przywiozła ciało brata do Annopola 
w podw ó jn e j tru m n ie , k tó ra  była  
zaplombowana.
Z o s ta ł p ochow any  na cm en ta rzu  
parafialnym w obecności funkcjonariuszy 
MO i UB.

N iedaw no o trzym a łem  z IPN -  u 
dokumenty dotyczące „Kostka”. Teraz 
wiem, że jest dla mnie i moich bliskich 
w z o r e m  w a r t o ś c i  m o r a l n y c h
i patriotycznych . Wybrał życie w prawdzie 
¡wolności.
P odczas b ru ta ln y c h  p rze s łu ch a ń  
odpowiadał, że jest związany przysięgą. 
Nikogo nie wydał, nie zdradził. Wolał 
zginąć zamęczony niż pohańbić się 
piętnem zdrady. Wiem dziś, że jego ofiara 
nie poszła na marne, mimo że był 
wymazany z pamięci publicznej przez 70

lat. Dla niego największą wartością był 
„Bóg, Honor, Ojczyzna”. Walczył i żył 
wobec tych przesłanek, nie zmienił ich, ani 
nie sprzedał.
Był do końca związany przysięgą i do 
końca się nią kierował. Pokazał, że mimo 
wszystko warto żyć według własnych 
przekonań. Chwała jego pamięci.

Siostrzeniec 
,,Kostka” Waldemar Wroński

74 ROCZNICA PACYFIKACJI BOROWA I OKOLIC

W piątek 2 lutego 2018r. odbyły się 
uroczystości 74. rocznicy bestialskiej 
pacyfikacji Borowa i okolic. Uroczystości 
jak co roku rozpoczęły się mszą świętą 
w intencji pomordowanych, w kościele 
p.w. św. Andrzeja Apostoła w Borowie. 
Mszę koncelebrował ks. Zbigniew Kata 
proboszcz parafii, ks. dr Piotr Tylec 
D y re k to r  B ib l io te k i  D ie c e z ja ln e j  
w Sandomierzu i dr Krzysztof Tryk 
w i c e d y r e k t o r  C a r i t a s  D i e c e z j i  
Sandomierskiej.
Po mszy świętej uczestnicy uroczystości 
przeszli na cmentarz parafialny, by oddać 
h o ł d  p o l e g ł y m .  P r z y  m o g i l e  
pom ordowanych odm ówili m odlitwy 
w intencji tych, którzy zginęli przed 74. laty. 
Następnie głos zabrał Burmistrz Annopola 
W iesław Liwiński, zwracając się do 
zgromadzonych powiedział m.in.: „Nie 
możemy zaprzestać pamięci o tym 
miejscu, nie możemy uważać, że tą 
historią nie musimy się już zajmować. 
Wydarzenia jakie miały miejsce w Borowie
2 lutego 1944 roku zawsze będą poruszać 
s u m i e n i e  k a ż d e g o  r o z u m n e g o ,  
przyzwoitego człowieka. Pozostaną raną 
na duszy naszej Ojczyzny ”.
Następnie delegacje złożyły wieńce przy 
p o m n i k u  p o m o r d o w a n y c h .  
W uroczystości rocznicowej uczestniczyli: 
przedstawiciele samorządu województwa

lubelskiego, samorządu powiatowego, 
gminnego, przedstawicieli środowisk 
kom batanckich  oraz m ieszkańców  
Borowa i okolic. Obecni byli m.in.:, 
Gabriela Masłowska -  Poseł na Sejm RP, 
S ław om ir S osnow ski - M a rsza łek  
Województwa Lubelskiego, Marek Kos
- R a d n y  S e j m ik u  W o j e w ó d z t w a  
L u b e l s k i e g o ,  M a r i u s z  S o c h a  - 
Wicestarosta Kraśnicki, Stefan Stachula - 
Członek Zarządu Powiatu Kraśnickiego, 
Zdzisław Wójcik -  Burmistrz Zaklikowa, 
Jarosław Czerw - Sekretarz Gminy 
Gościeradów, Janusz Kozera - Kierownik 
Mauzoleum Martyrologii Wsi Polskich 
w M ichn iow ie , M arc in  W iś liń sk i - 
p rzeds taw ic ie l posła na Sejm RP 
Wojciecha Wilka, Markut Zbigniew Prezes 
Światowego Związku Żołnierzy AK Koło 
w Stalowej Woli, Towarzystwo Miłośników 
Lwowa i Kresów Południowo-Wschodnich 
z Urzędowa i Stalowej Woli, Światowy 
Związek Żołnierzy AK Oddział Stalowa 
W o la ,  P r z e d s t a w i c i e l e  Z w ią z k u  
K om ba tan tó w  i B y łych  W ięźn ió w  
Politycznych, Ochotnicza Straż Pożarna w 
Borowie, mieszkańcy Borowa i uczniowie 
Szkoły Podstawowej.
W uroczystościach brali również udział, 
Zastępca Burmistrza Annopola Roman 
W iśn iew sk i, Radni Rady M ie jsk ie j 
w A n n o p o lu  z P r z e w o d n ic z ą c y m

Z dzis ław em  Rom ańskim , so łtys i, 
dyrektorzy szkół i Dyrektor Miejsko 
Gminnej Biblioteki Publicznej wAnnopolu. 
Dalsza część uroczystości przebiegała się 
w Klubie „Fela" w Borowie gdzie głos 
zabrała posłanka Gabriela Masłowska, 
Marszałek Sławomir Sosnowski, prezes 
borowskiego Stowarzyszenia Andrzej Rej 
i inni zaproszeni goście. Obchody

zwieńczył montaż słowno-muzyczny 
w wykonaniu Zespołu „Borowiacy". 
Gospodarzami uroczystości byli Burmistrz 
Annopola oraz Stowarzyszenie na Rzecz 
Ekorozwoju Wsi Borów.
Materiały wideo z uroczystości można 
obejrzeć na kanale Panoramy Annopola 
na stronie youtube.
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ROZMOWA ZE ZBIGNIEWEM MASTERNAKIEM PISARZEM, 
SCENARZYSTĄ, KAPITANEM REPREZENTACJI POLSKI PISARZY

Podczas ferii zimowych annopolskie 
Centrum Kultury odwiedził Zbigniew 
Masternak -  prozaik, autor scenariuszy 
filmowych, reportażysta i piłkarz. Jego 
powieści i opowiadania tłumaczono na 
język wietnamski, mongolski, bułgarski, 
macedoński, ukraiński, niemiecki i włoski. 
Na podstawie kilku jego opowiadań 
i powieści „Księstwo” nakręcone zostały 
filmy.
Nad ekranizacją jednej z jego książek 
pracuje obecnie Krzysztof Zanussi.
W A nnopo lu  Z b ign iew  M aste rnak  
poprowadził warsztaty komiksu dla dzieci 
i młodzieży.
Korzystając z tej okazji pozwoliłem sobie 
zadać mu kilka pytań.

Dariusz Zgardziński: - Chciałbym  
p o ro zm a w ia ć  z P anem  g łó w n ie
0 pisarstwie, zacznę więc od pytania 
ja k  się zaczęła Pańska przygoda  
z pisaniem?
Zbigniew Masternak -  Powiem tak, 
miałem być piłkarzem ale chyba za słabo 
w tę piłkę grałem, więc zostałem pisarzem. 
Przygotowuję właśnie do wydania książkę 
„ C ią g le  na s p a l o n y m ” o s w o ich  
przygodach futbolowych. To tak naprawdę 
są peryferia futbolu, jakieś niskie ligi albo 
Reprezentacja Polskich Pisarzy w Piłce 
Nożnej, której jestem kapitanem, i z którą 
grywam mecze czasem w bardzo małych 
miejscowościach. I powiem szczerze, że 
wydaje mi się ta moja książka nawet 
ciekawsza niż gdybym był Leo Messim czy 
Ronaldo i gdybym napisał wspomnienia, 
że grałem w Realu Madryt, później w FC 
Barcelona, a potem jeszcze gdzieś indziej 
itd.
Zacząłem pisać jeszcze w czasach 
podstawówki. Nigdy nie traktowałem 
p i s a n i a  d o s y ć  p o w a ż n i e ,  n ie  
przypuszczałem, że stanie się ono moim 
sposobem na życie. Chociaż z drugiej 
strony nie traktuję pisania jako pracy 
sensus stricte. Na spotkaniach autorskich 
powtarzam zawsze: znajdźcie sobie 
hobby, które będzie Waszą pracą. I tak 
w moim przypadku w pewnym sensie jest.

DZ -  Urodził się Pan w Opatowie czyli 
zupełnie niedaleko Annopola. Czy 
byw ał Pan w cześn ie j w naszym  
mieście?
ZM -  Tak. Przypominam sobie z lat 80, że 
jako zawodnik wtedy czwartoligowego lub 
okręgówkowego zespołu OKS Opatów 
przyjeżdżałem na mecze z Wisłą Annopol.
1 pamiętam dobrze, że Wisła zawsze miała 
dobrą markę w regionie i na tym szczeblu 
był to zespół z dużymi ambicjami. Zawsze 
trudno się grało z Wisłą Annopol. Bywałem 
na Waszym stadionie i pamiętam dobrze 
ten obiekt. Później trafiłem do Korony 
Kielce i zniknąłem z tych stron. W bardzo 
podobny sposób kojarzę wiele klubów w 
Polsce, z którymi grałem albo spotykałem 
się na obozach piłkarskich. Mam w głowie 
taką klubową mapę Polski.

DZ -  Spojrzałem na listę klubów,

w których Pan grał i muszę przyznać, że 
było ich trochę OKS Opatów, Korona 
Kielce, Motor Lublin (jako LKP Lublin), 
FK Lwów, Ślęża Wrocław, FC Paris 
(Francja), KS Drzewce i MKS Puławiak 
Puławy. Ta ilość robi wrażenie.
ZM -  Grał i trenował bo czasem było tak, 
że tylko trenowałem w jakimś klubie. 
W yda je  mi s ię , że n ie do końca 
wykorzystałem swój potencjał. Chodziło 
głównie o kontuzje ale również o to, że 
kiedyś na piłce zarabiało się dużo mniej, 
nawet w dobrych klubach. Uciekając 
przed wojskiem pojechałem na Ukrainę, 
poszedłem do klubu FK Lwów i zapytałem 
czy mogę trenować? Zacząłem trenować 
i na tyle dobrze mi tam szło, że podpisałem 
kontrakt i zacząłem grać w klubie. Później 
niestety zniknąłem z Ukrainy, wróciłem do 
Polski, wróciłem na studia i tak naprawdę 
nigdy nie dałem sobie szansy na tę 
piłkarską karierę.
W Reprezentacji Piłkarzy Polskich której 
przewodzę, i z którą gram wiele meczów 
m iędzynarodow ych, tow arzysk ich , 
pokazowych, radzę sobie całkiem nieźle. 
W 56 meczach zdobyłem 60 bramek. 
A mamy często na boisku bardzo trudnych 
przeciwników jak np. Piotr Reiss, który grał 
w Bundeslidze i w Lechu Poznań, czy Piotr 
Świerczewski albo inni bundesligowi 
zawodnicy kiedy gramy z niemieckimi 
drużynami.

DZ -  Wróćmy do literatury. Być może 
jako pisarz słyszał Pan o tym, że 
z Annopolem związany jest w pewien 
sposób Edward Stachura? Przyjeżdżał 
tutaj i pomieszkiwał gościnnie w latach 
60 i 70. Wspomina to miejsce w kilku 
opowiadaniach i wierszach a my od 
k ilk u n a s tu  la t  o rg a n izu je m y  tu 
w Centrum Kultury taki mały festiwal 
nazwany jego imieniem.
ZM -  To bardzo ciekawe. Nie wiedziałem
0 tym. A Stachurę oczywiście czytałem
1 bardzo cenię.
Obok Hłaski, obok Wojaczka to jeden 
z najważniejszych autorów tamtego 
czasu.

DZ -  Proszę powiedzieć kilka słów
o filmie nakręconym na podstawie 
Pana pow ieści „K sięstw o”, który  
wyreżyserow ał A ndrzej Barański, 
utytułowany reżyser i scenarzysta, 
z n a n y  c h o c i a ż b y  z „ D w ó c h  
księżyców”, „Nad rzeką, której nie ma” 
czy wielu spektakli Teatru Telewizji.
ZM -  To duży film kinowy utrzymany 
w klimacie trochę „Konopielki” , trochę 
„Chłopów”. Taka panorama współczesnej 
wsi. W Polsce na początku nie został zbyt 
dobrze przyjęty, nie wszyscy chcą się 
przyznawać do swojego w iejskiego 
pochodzenia. Ale kiedy otrzymał dobrą 
recenzję w nowojorskim Vanity Reviews, 
najważniejszym piśmie kinowym świata, 
to w Polsce też się zaczęły pojawiać dobre 
recenzje. Film ma coraz więcej odtworzeń 
w TVP Kultura, był pokazywany w TVP 2,

również w innych stacjach cały czas leci. 
Paradoksem jest, że nie byliśmy pokazani 
na Festiwalu Filmowym w Gdyni a byliśmy 
na festiwalu w Karłowych Warach, który 
jest jednym z festiwali klasy A obok 
Berlina, Cannes i Wenecji.

DZ -  Czytałem, że film miał sporo 
nominacji i zdobył wiele zagranicznych 
nagród.
ZM -  Tak. To była taka sytuacja jakby 
zespół piłkarski grał w Lidze Mistrzów a nie 
za łapa ł się na polską ekstraklasę. 
D e c y d ow a ły  o tym różne  uk łady  
towarzysko -  koteryjne i główną sprawą, 
która zaszkodziła temu filmowi było to, że 
Andrzej Barański, który jest wycofanym 
człowiekiem, i który nie angażuje się 
zazwyczaj w żadne projekty, zgodził się
0 dziwo zostać szefem jury festiwalowego, 
które przyznawało nagrody rok wcześniej
1 tam było wiele osób niezadowolonych 
z werdyktu. Było więc wiadomo, że jeśli 
będzie miał tam rok później swój film to 
będzie pewnego rodzaju środowiskowa 
zem s ta .  I d la teg o  t ro s z e c z k ę  to 
zadecydowało. Barański to jest człowiek, 
który nie bardzo wie kto to jest Alicja 
Bachleda -  Curuś, jego to zupełnie nie 
interesuje, on się nie bawi w ten show 
biznes. Jest uczciwym człowiekiem, nie 
wchodzi w żadne układy a tutaj były 
niestety takie sytuacje pozakulisowe 
w tym wszystkim.

DZ -  Czy była jakaś współpraca między 
Panem a Barańskim?
ZM -  Tak. Przyjaźnimy się, znamy się od 
lat. On przyjeżdżał do mojej miejscowości, 
chodził moimi śladami. Nawet tak bardzo 
dziwnie się poczułem bo zwykle robi się 
filmy biograficzne o ludziach ważnych, np.
o Wałęsie lub o papieżu a ja nie byłem ani 
papieżem, ani Wałęsą, nie byłem też 
Deyną a jednak film powstał.
Ten film był bardzo ważnym etapem 
w moim rozwoju ale kto wie czy nie 
w a ż n ie j s z y  będz ie  ko le jny , k tó ry  
realizujemy. To film na podstawie mojej 
książki „N ędzo le ” , k tóry opow iada
0 po lsk ie j  em ig rac j i  za robkow e j ,  
emigrantach we współczesnej Europie
1 o ty m  j a k a  ta  E u r o p a  j e s t ;
o muzułmanach, islamie, itd.

DZ -  Zamierzałem właśnie zapytać
o ten film.
ZM -  To duży projekt powstający od kilku 
lat. Akcja dzieje się we Francji. Polskim 
producentem jest Krzysztof Zanussi, 
Niemiec Matthias Luthardt jest reżyserem. 
Zanussi znał książkę zanim jeszcze 
ukazała się drukiem w 2014 więc praca 
nad tym projektem już trochą trwa. Mam 
nadzieję, że zdjęcia ruszą jeszcze w tym 
rokujesienią.

DZ -  Taka międzynarodowa produkcja 
podparta nazwiskiem Zanussiego to 
będzie spektakularne wydarzenie.

ZM -  Tak, choć nie ukrywam, że jestem 
trochę zawiedziony bo liczyłem na to, że 
do 40-tki będę miał cztery duże filmy 
a będą to tylko dwa. A może aż dwa. 
P rzeg ląda łem n iedawno b iog ra fię  
Iwaszkiewicza, jednego z najczęściej 
filmowanych autorów polskich w ostatnich 
latach i odkryłem, że za jego życia 
powstały tylko dwa jego filmy a żył dość 
długo, ponad 80 lat. Dopiero pośmiertnie 
Andrzej Wajda nadrobił te zaległości i tych 
ekranizacji było więcej.
Więc jeśli pożyję jeszcze czterdzieści lat to 
może Iwaszkiewicza pobiję.

DZ -  Wróćmy jeszcze na chwilę do 
ekranizacji „K sięstw a”. Film  je s t  
czarno-biały.
ZM -  Był to zabieg świadomy, celowy. Nie 
ze w zg lędó w  o szczędnośc iow ych  
bynajmniej.

D Z - D om yślam  s ię . A le  czy  nie  
ryzykowny?
ZM -  Barański jest takim człowiekiem, 
który zupełnie się nie przejmuje tym, że 
film może się komuś nie spodobać. On 
robi swoje. De facto, z perspektywy czasu 
to i szkodzi, i pomaga.
Bo z jednej strony unikał przy obsadzaniu 
ról do tego filmu jakichkolwiek znanych 
twarzy, poza Henrykiem Gołębiewskim nie 
było tam gwiazd ekranu. Olga Kalicka, 
dzisiaj już znana aktorka serialowa była 
w tedy zupe łn ie  n ieznana. Z resztą  
Barański nie ogląda seriali, więc nie 
wiedział nawet, że ona gra w serialach.

DZ -  A jest przecież na tyle znanym 
reżyserem , że m ógł zaprosić  do 
w s p ó ł p r a c y  z n a n y c h  a k t o r ó w  
i z pewnością nie odmówiliby zagrania 
u niego.
ZM -  Tak, mógł to zrobić. I oczywiście, 
gdyby obsadził w jakiejś roli Borysa Szyca, 
Małaszyńskiego i jeszcze kogoś znanego 
to z pewnością przysłużyłoby się to 
promocji filmu.
Ale on tego zupełnie unika, idzie swoją 
drogą i jest to droga dość trudna bo może 
być skazany na to, że tego co zrobi nikt nie 
zauważy albo zauważy dopiero po latach. 
DZ -  Jak do tych spraw podchodzi 
Krzysztof Zanussi?
ZM -  Zanussi to zupełnie inny typ 
człowieka, inny typ reżysera. To jest 
światowiec. Wielka osobowość. Sprawuję 
opiekę artystyczną nad moim nowym 
filmem i jest jego producentem o czym już 
mówiłem, ale w pewnym momencie, kiedy 
mieliśmy kłopot z reżyserami odgrażał się, 
że sam to weźmie i zrobi. Pomaga przy 
scenariuszu i koordynuje całą akcję 
związaną z pracą nad filmem.
Jest to człowiek, od którego bardzo dużo 
się nauczyłem . P rzede w szystk im  
zaimponowała mi jedna rzecz. On ma 79 
lat. Kiedy chciałem się z nim spotkać na 
konsu l ta c je  sce n a r iu szo w e ,  jego  
sekretarka przysłała mi siedem stron
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zapisanych drobnym maczkiem. To był 
jego plan tygodnia. I ona mówi do mnie: 
„Niech Pan sobie gdzieś tam znajdzie 
miejsce". I ja tak patrzę a tu trudno 
cokolwiek znaleźć. Wylot na Białoruś, 
wylot na Maltę, oprócz tego jakieś pokazy 
filmowe w Polsce, jakaś opera i mnóstwo 
innych rzeczy. I znalazłem taką chwilę 
w Warszawie kiedy przylatywał z Malty, 
miał dwie godziny na lotnisku i wsiadał 
w samolot do Białorusi.
Spotka liśm y się w jak ie jś  kawiarni 
i porozmawialiśmy ale to były jedyne dwie 
godziny jakie mogłem dla siebie znaleźć. 
Podziwiam jego żywotność. Jest to 
przykład pokazujący, że jeśli ktoś odnosi 
sukces, to nie jest przypadek. Bo oprócz 
tego, że trzeba mieć talent to trzeba

cholernie dużo pracować. Bo zazwyczaj 
jeśli czegoś nie udaje nam się zrobić to za 
tym się kryje trochę lub nawet sporo 
lenistwa. Od Zanussiego można się uczyć 
pracowitości. Bo talent ma wielu ludzi ale 
pytanie, co z tym talentem spotrafią robić?

DZ -  Na koniec naszej rozm owy  
chciałbym powrócić do pytania o nasze 
miasto. Czy ma Pan z nim związane 
j a k i e ś  w s p o m n i e n i a  o p r ó c z  
sportowych?
ZM -  Annopol był miejscem, w którym 
w czasach studenckich często stałem „na 
stopie”. Jako biedny student jeździłem 
autostopem z Lublina do Kielc i Annopol 
był zazwyczaj miejscem, w którym się 
przesiadałem. Jedną z autostopowych

przygód, któ rą  przeżyłem  w łaśn ie  
w Annopolu opisałem w powieści „Niech 
żyje wolność”.
Byłem również kiedyś w latach 90 na 
konkursie poetyckim w Zaklikowie i ten 
k o n k u r s  z a k o ń c z y ł  s ię  im p r e z ą  
w A nn o po lu .  To by ło tak ie  fa jne  
wspomnienie. Pamiętam też, że był na tej 
imprez ie  cza rn o s k ó ry  nauczyc ie l  
angielskiego z annopolskiego liceum, 
który był Hiszpanem lub Kolumbijczykiem. 
(Luis Galicia Perez z Gwatemali, przypis 
red.)
Ale znam Wasze miasto ewidentnie dzięki 
Wiś le  Annopo l .  Myślę, że dobrze 
działający klub piłkarski może być świetną 
wizytówką miasta. Promocja przez sport 
jes bardzo dobra.

W kontekście tego dam na koniec taki 
przykład. Kiedy gramy te mecze drużyny 
pisarzy i strzelam na przykład bramkę 
Niemcom, Niemcy są w takim szoku, że od 
razu wydają wszystkie moje książki. 
Strzelam bramkę Włochom, jest podobnie 
i tak dalej. Tak to działa.
Graliśmy kiedyś mecz w miejscowości 
Świecie w ramach Światowego Dnia 
Książki. Na spotkanie autorskie z nami 
przyszło 30 osób a na stadion 3 tysiące 
ludzi. I to jest ta różnica. Takie mamy 
niestety czasy. Dużo łatwiej jest się 
promować przez futbol, piłkę nożną, spoił 
niż na przykład przez literaturę. Niestety. 
Stwierdzam to jako pisarz.

Dariusz Zgardziński

JAKI BĘDZIE LOS POMNIKA „KOBIETOM LUBELSZCZYZNY”?

Tablica na pomniku stojącym od 55 lat na 
annopolskim Rynku głosi: "Kobietom 
i dzieciom Lubelszczyzny poległym 
i wymordowanym przez najeźdźców 
w czasie drugiej wojny światowej - 
Społeczeństwo gminy Annopol. Annopol 
1997"
M o n u m e n t  p o w s ta ł  w 1962 roku 
w XX rocznicę powstania PPR - Polskiej 
P a r t i i  R o b o tn i c z e j ,  z i n i c j a t y w y  
annopolskiej Ligi Kobiet, której członkinie 
chciały upamiętnić trud poniesiony przez 
kobiety  z Lube lszczyzny podczas 
okupacji.
Widniał na nim napis „XX -  PPR -  1942 - 
1962”
Zgodnie z tzw. ustawą dekomunizacyjną 
z 2016 roku o zakazie propagowania 
komunizmu i innych ustrojów totalitarnych 
pomnik został zgłoszony przez annopolski 
magistrat do IPN-u i zostanie poddany 
weryfikacji. W myśl zapisów tej ustawy 
nazwy ulic, pomników, fabryk, szkół, 
placów, mostów, szkół i innych budowli 
użyteczności publicznej nie mogą 
upamiętniać osób, organizacji, wydarzeń 
lub dat symbolizujących komunizm lub 
inny ustrój totalitarny ani propagować 
takich ustrojów. Napisy na pomniku 
odwołujące się do jego przeszłości 
i komunistycznych powiązań już nie 
istnieją ale jego cokół wieńczy nadal orzeł 
bez korony.

W śród Annopolan daje się słyszeć 
obiegową opinię, że należy założyć orłowi 
koronę i wszystko będzie w porządku. 
Decyzję w spraw ie obelisku i jego 
przyszłości podejmie jednak Komisji 
Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi 
Polskiemu, którą jest I PN.
0  kwestie związane z tym tematem 
zapytałem Burmistrza Annopola Wiesława 
Liwińskiego.

Dariusz Zgardziński -  Jaka jes t na 
d z i e ń  d z i s i e j s z y  s y t u a c j a  
z tym pomnikiem?
Wiesław Liwiński - Na wszelki wypadek 
zwróciliśmy się z pytaniem do I PN - u czy 
ten pomnik nie propaguje komunizmu. 
Bardziej po to aby mieć czyste sumienie,
1 aby zapobiec zarzutom o braku chęci 
d o s t o s o w a n i a  s i ę  do  u s t a w y  
dekomunizacyjnej.

DZ - Czy pamięta Pan jak  to było ze 
zmianą nazwy pomnika?
WL -  Po przemianach ustrojowych, 
w la tach 90. nap is widn ie jący  na 
pomniku,upamiętniający XX rocznicę 
powstania PPR przysłonięto tablicami 
mówiącymi o tym, że pomnik poświęcony 
est kobietom lubelszczyzny, które zginęły 
podczas drugiej wojny światowej. 
Mieszkańcy Annopola w większości nie 
zwracali większej uwagi na tę zmianę,

jchoć niektórzy mówili, że ze względu na 
historię pomnika lepiej byłoby w tym 
miejscu usytuować fontannę.
- DZ -  Czyli były i takie głosy?
WL -  Tak na tem at tego pom nika 
mieszkańcy mają różne zdania. Nasze 
loka lne spo łeczeństw o je s t trochę 
podzielone. Większość Annopolan, osób 
starszych i tych, którzy z naszym miastem 
związani są od dłuższego czasu, uważają, 
że pomnik powinien pozostać, gdyż jest 
nieodłącznie związany z historią miasta. 
Jest symbolem przeprowadzonej w latach 
60. aktywizacji, która doprowadziła do 
rozwoju społecznego i gospodarczego 
Annopola.

D Z - Z  mojej internetowej publikacji na 
ten temat można łatwo wywnioskować, 
że również annopolska m łodzież, 
zarówno starsza jak  i młodsza broni 
pomnika i  widzi go nadal w naszej 
miejskiej przestrzeni. Pojawiały się 
różne, często bardzo emocjonalne 
głosy mieszkańców naszego miasta
i związanych z nim osób w różnym 
wieku.
- Nie wyobrażam sobie naszego Rynku 
bez tego pomnika - pisze Anna Koszyk 
(z d. Orzeł)
- Przecież to nasza historia - pisze 
Józefa Malicka
- Niestety, jeśli zlikwidują ten pomnik to 
zabiorą mi moje dzieciństwo i młodość.
- wyznaje Piotr Flisiński
- Jestem oczywiście przeciw burzeniu 
pomnika. Sam pomysł oburza. - mówi 
Anna Babieracka.
- Oczywiście, że pomnik powinien 
pozostać. Ma co prawda jakieś związki 
z p o p rzed n im , zn ien aw id zo n ym  
u s t r o j e m  a le  p o ś w i ę c o n y  j e s t  
„ K o b i e t o m  i  d z i e c i o m  
L u b e l s z c z y z n y ”więc nie chwal i  
niczego związanego z tamtymi czasami 
a wręcz przeciwnie. Powinien nawet 
zostać odświeżony. - konkluduje  
mieszkający na stałe w Anglii Jarosław 
Bugajski.
Były nawet mocniejsze głosy, które 
dowodzą temu jak  ważnym symbolem

dla mieszkańców Annopola jest ten 
monument. -

Wara od pomnika!! - ostrzega Kamil 
Dolecki
- Absolutnie i definitywnie jestem  
przeciw! - pisze Barbara Bartoś (z d. 
Ligęza)
- Nigdy nie można się na to zgodzić. ( na 
ew entualną decyzję o likw id ac ji 
pomnika -  przypis red.) - mówi Monika 
Oleszko. - To nasz pomnik i nasze 
dzieciństwo. Jeśli będzie trzeba to 
przypnę się do niego łańcuchami.
WL -  Po prostu przyzwyczailiśmy się do 
tego pomnika. Obecnie nie przedstawia 
nic złego. Nieco młodszym osobom 
towarzyszy przez całe życie, stoi tu 
przecież ponad 50 lat. Łatwo się burzy 
trudniej jest zbudować. Jak wiele było 
starań i zabiegów aby powstał w Annopolu 
pomnik Marszałka Józefa Piłsudskiego. 
Byłem inicjatorem i przewodniczącym 
kom itetu odbudowy tego pom nika. 
Niełatwo było o lokalizację, znalezienie 
wykonawcy monumentu, nie mówiąc
o zbiórce odpowiedniej ilości funduszy. 
Tym, którzy krytykują jego wygląd mogę 
zadeklarować, że postawimy ładniejszy 
pomnik, niech tylko na ten cel przekażą 
odpowiednią ilość pieniędzy.

DZ -  No tak. Krytykuje się bardzo łatwo. 
WL -  Pomnik Marszałka odsłonięty został 
w 2006 r. Wcześniej Annopol nie miał 
stosownego miejsca, w którym mogły by 
się odbywać uroczystości patriotyczne 
związane z kolejnymi rocznicami Święta
3 Maja i Odzyskania Niepodległości.

DZ - Podsumowując naszą rozmowę, 
czy jest już jakaś odpowiedź z IPN-u 
w sprawie starego pomnika?
WL -  Nie, do tej pory jeszcze nie 
uzyskaliśmy żadnej odpowiedzi. Czekamy 
na decyzję Instytutu.
Najprawdopodobniej w Instytucie Pamięci 
Narodowej trwa nadal kwerenda na temat 
historii pomnika. Będziemy potrzebowali 
jeszcze poczekać na ostateczną decyzję 
Komisji.

Dariusz Zgardziński
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ORSZAK TRZECH KRÓLI W JANISZOWIE
„Bóg jest dla wszystkich” to hasło 

przewodnie tegorocznego Orszaku 
Trzech Króli.
Miało ono na celu p rzypom nien ie  
uczestnikom, że Bóg przyszedł na świat 
dla każdego człowieka, niezależne od 
pochodzenia, stanowiska czy majątku. 
Symboliczną wymowę tego hasła i jego 
sens mogliśmy zauważyć na obchodach 
uroczystości Trzech Króli organizowanej 
ju ż  po raz p ią ty przez nauczycie li 
z P ub liczne j Szkoły Podstawowej  
wJaniszowie.
W uroczystości wzięli udział znamienici 
goście: ksiądz biskup Edward Frankowski, 
ksiądz administrator Krzysztof Kozieł, 
Burmistrz Annopola Wiesław Liwiński 
oraz Radny Rady Miejskiej w Annopolu 
Edward Koba. Wspólnie z mieszkańcami 
Janiszowa, okolicznych miejscowości 
i dziećmi uczestniczyli w Orszaku, a także 
oglądali przygotowane scenki co w piękny 
sposób wpisało się w sens hasła „Bóg jest 
dla wszystkich”.
O godzin ie  12.30 po mszy św iętej 
celebrowanej przez biskupa Edwarda 
Frankowskiego barwny orszak wyruszył 
spod kapl icy pw. Św. S tan is ława 
w kierunku szkoły podstawowej. Każdy 
uczestnik orszaku otrzym ał koronę, 
naklejkę, a także śpiewnik z kolędami. 
Rozśpiewany pochód był prowadzony 
przez sześciu jeźdźców K aw ale rii 
Kowalów z Borowa. Za nimi podążali Trzej 
Królowie, w rolę których wcielili się 
uczniowie Publicznej Szkoły Podstawowej 
w Jan iszow ie .  Dużą a trakc ją  dla 
uczestników Orszaku był przejazd Maryi 
na osiołku prowadzonym przez Józefa, 
a także stadko kóz pędzone przez 
pastuszków. Zorganizowanie pochodu ze 
zw ie rzę tam i  by ło m oż l iwe  dz ięk i  
uprzejmości państwa Marii i Jarosława 
Sekułów.
Jestem pod wrażeniem, że w tak małej 
m i e j s c o w o ś c i  w i d a ć  t a k  d u ż e  
zaangażowanie. Piękny orszak, konie, 
osiołek, dzieci doskonale przygotowane

do występów. Widać u nich talent aktorski 
i muzyczny -  mówił biskup Edward 
Frankowski.
Orszak Trzech Króli został połączony 
z parafia lnym  przeglądem  pokłonu 
mędrców, w którym wzięli udział uczniowie 
s z k ó ł  p o d s ta w o w y c h  z B o ro w a ,  
Janiszowa, Kosina i Mniszka. Wszystkie 
dz iec i  z dużym zaangażow an iem  
przygotowały się do występów za co 
zostały nagrodzone dyplomami i słodkimi 
upominkami u fundowanymi przez 
b u r m i s t r z a  A n n o p o l a  W i e s ł a w a  
Liwińskiego.
U r o c z y s t o ś ć  z a k o ń c z y ł a  s i ę  
poczęstunkiem zorganizowanym dla 
wszystkich uczestników Orszaku przez 
rodziców uczniów szkoły podstawowej 
wJaniszowie.
- Pierwszy Orszak organizowaliśmy 
w 2013  roku .  W s z y s t k ie  k o ro n y  
musieliśm y przygotować ręcznie. -  
wspomina dyrektor szkoły Pani Anna Kość
-  Rok później podpisaliśmy umowę ze 
stowarzyszeniem Orszak Trzech Króli 
i teraz materiały niezbędne do organizacji 
u r o c z y s t o ś c i  o t r z y m u j e m y  od 
stowarzyszenia. Przez te lata nabyliśmy 
doświadczenia i cieszymy się, że z roku na 
rok zwiększa się liczba uczestników. 
Orszak i spotkanie organizowane z tej 
okazji w szkole stało się naszą tradycją. 
Już teraz zapraszamy wszystk ich  
zainteresowanych do wzięcia udziału 
w Orszaku w przyszłym roku.
Orszak Trzech Króli organizowany przez 
P u b l i c z n ą  S z k o ł ę  P o d s t a w o w ą  
w Janiszowie jest jedynym orszakiem na 
terenie gminy Annopol. W tym roku 
zgromadził ponad 200 uczestników. 
Uroczystość daje możliwość integracji 
mieszkańców miejscowości, a wydarzenia 
mu towarzyszące pozwalają w przyjemny 
sposób spędzić czas i są okazją do 
z a c ie ś n ia n ia  w s p ó łp r a c y  m ięd zy  
szkołami.

Tekst opracowała Joanna Jarząbkowska 
Autor zdjęć Jacek Jackowiak

HARCERSKI BIEG PATROLOWY W 100 ROCZNICĘ ODZYSKANIA
NIEPODLEGŁOŚCI PRZEZ POLSKĘ

D ru ż y n a  H a r c e r s k a  z G ra b ó w k i  
z o rgan izo w a ła  w dniach 8-9 luty 
„Harcerski bieg patrolowy”dla harcerzy 
Hufca Sandomierz 
Celem spotkania było:
• uczczenie 100 Rocznicy Odzyskania 

Przez Polskę Niepodległości, poprzez 
wzięcie udziału w zmaganiach na 
trasie biegu;

• pielęgnowanie tradycji patriotycznych;
• rozw ijan ie  sprawności fizycznej 

harcerzy;
• kształtowanie pozytywnych emocji 

poprzez wspólne zabawy;

• wzmacnianie ducha patriotycznego 
w wieczornym śpiewania pieśni 
patriotycznych.

W spotkaniu w Grabówce gościnnie wzięły 
udział drużyny z Dwikózi Liśnika. Podczas 
podsumowującego apelu harcerze 
prezentowali wykonane z naturalnych 
m ateria łów  Godła Polski. W szyscy 
harcerze na pamiątkę szczególnego 
s p o t k a n i a  o t r z y m a l i  z n a c z k i  
okolicznościowe.

PSP im. Marii Kołsut w Grabówce

26 FINAŁ WIELKIEJ ORKIESTRY ŚWIĄTECZNEJ POMOCY
14 stycznia po raz kolejny zagraliśmy 
razem z Wielką Orkiestrą Świątecznej 
Pomocy. Zbiórce pieniędzy, która trwała 
od rana, towarzyszyły występy grup 
i z e s p o ł ó w  d z i a ł a j ą c y c h  
i współpracujących z naszą placówką. 
Imprezę rozpoczęliśmy o godzinie 16.30 
i jako p ierwszy na naszej  scenie 
zaprezentował się teatrzyk kukiełkowy 
"Jaś i Małgosia" w wykonaniu grupy 
tea tra lnej  Pacynka (op. p.Lucyna 
Jaskowska).  Nas tępn ie  mog l iśmy 
o b e j r z e ć  J a s e ł k a  w w y k o n a n i u  
najmłodszej grupy teatralnej- Kajtuś 
opiekunem dzieci jest również p. Lucyna 
Jaskowska. Wystąpiły grupy taneczne 
z Centrum Kultury w Annopolu (op. 
p. Paulina Nowak) grupa taneczna ze 
Szkoły Podstawowej w Annopolu (op. 
p. Katarzyna G rzesik) oraz sekcja 
gimnastyki akrobatycznej z Dąbrowy (op. 
p. Daria Just). Mogliśmy posłuchać kolęd 
w wykonaniu Gminnego Klubu Aktywnego

Seniora, a także koncertu uczestników 
zajęć wokalno - instrumentalnych, którzy 
swoje umiejętności szkolą pod okiem 
p. Tomasza Turka. Pomiędzy występami 
licytowaliśmy przedmioty na rzecz WOŚP. 
Poza rzeczami otrzymanymi od fundacji, 
w tym roku na licytację poszły również 
gadżety przekazane od osób prywatnych. 
Chwilę przed 20.00 rozbłysło Światełko do 
Nieba. Po raz kolejny nasze serca 
poszybowały naprawdę wysoko I

Kwota, którą uzbieraliśmy wyniosła 
11 767 zł i 38 gr

Dziękujemy wszystkim osobom, które 
zaangażowały się w przygotowanie 26 
F inału, w szystkim  w olontariuszom , 
opiekunom, dzieciakom i rodzicom, 
a także wszystkim tym, którzy tego dnia 
zagrali razem z nami!

CK Annopol
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Zima 1941/42. Annopolscy Żydzi na tle zachodniej pierzei Rynku

ANNOPOL Z TAMTYCH LAT CZ. 1 
WSPOMNIENIA BARBARY ORZEŁ Z OKRESU OKUPACJI

„To był ciężki czas. - wspomina 92-letnia 
dziś Barbara Orzeł, jedna z najstarszych 
mieszkanek Annopola. - Kiedy wybuchła 
wojna, człowiek nie wiedział kładąc się 
spać, co przyniesie kolejny dzień? Był tu 
przyczółek mostowy, był zerwany jeden 
most, drugi most, był też most pontonowy 
i jako że było to miejsce położone nad 
Wisłą to dużo się tutaj działo.
Ja miałam wtedy 13 lat, w czerwcu 
ukończyłam Szkołę Powszechną, siódmy 
oddz ia ł .  D a lsze j  e d u ka c j i  w te dy  
w Annopolu nie było. Zresztą wojna 
p rze rw a ła  naukę w szko łach  dla 
wszystkich.
W naszym mieście w tamtym okresie było 
dużo więcej  Żydów niż katol ików, 
Polaków. Jeśli chodzi o Rynek, to był on 
zamieszkały wyłącznie przez Żydów. Było 
tylko pięć polskich rodzin a poza tym dom 
w dom to byli mieszkańcy wyznania 
m o jż e s z o w e g o .  Ca łe  r z e m io s ło :  
krawiectwo, szewstwo, szklarstwo i Inne 
zawody było wy łą czn ie  w rękach 
żydowskich. Polacy byli głównie rolnikami. 
Stosunki polsko -  żydowskie były dobre. 
A czasem była nawet przyjaźń. Oni od nas 
nabywali towary: kartofle, jajka, krowy 
konie.. Do uboju zwierząt dla nich był 
specjalny żydowski rzeźnik, nie wolno było 
tego nikomu innemu robić. On coś 
wyrzynał, przycinał i badał czy to może 
pójść do konsumpcji. A jeśli się nie 
nadawało, nie było koszerne to oni nam to 
oddawali na marne grosze.
Dwór rachowski przed wybuchem wojny 
należał do Żydów i do nich należały całe 
dworsk ie  te reny gospodarowania .  
W miejscu gdzie stoi dzisiaj lecznica dla 
zwierząt, stał pałac. On spalił się od 
bomby podczas radzieckiego nalotu w 
1944 roku. W tym pałacu w 1942 roku 
z a m ie s z k a ł  N ie m ie c  L a z a rc z y k ,  
komendant, który królował na tym terenie. 
Opowiem pewną straszną historię. Ludzie 
przychodzili do Niemców do pracy. A jeśli 
ktoś się nie zgłosił, nie przyszedł, to były 
okropne kary. I taki człowiek o nazwisku 
Kiliński lub K ilianek z Dąbrowy nie 
przyszedł kiedyś do pracy. We dworze 
była taka szopa z półkolistymi drzwiami 
i on został z rozkazu tego Lazarczyka na 
tych drzwiach powieszony. Wisiał tak dla 
przykładu  przez k i lka dni .  My to 
widzieliśmy z drogi na cmentarz. Ten 
komendant był okrutnym człowiekiem.

Ja sama również miałam w okresie 
okupa c j i  d ra m a ty c z n ą  p rzygodę .  
Wraz z moim przyszłym mężem i jego 
k o l e g ą ,  M a r i a n e m  B o r o w s k i m  
z ul. Radomskiej postanowiliśmy pójść na 
spacer do lasu, do zagajnika. A tam zaraz 
w pobliżu Niemcy prowadzili kopalnię. 
Stały takie budki, wieże wartownicze a na 
nich stall wartownicy z bronią i wszystko 
obserwowali.
My sobie usiedliśmy na skraju lasu, któryś 
z chłopaków wyciągnął jakieś zdjęcia i coś 
tam sobie oglądaliśmy. Nagle słyszymy 
karabin maszynowy: tratatatata i koło nas 
z piasku tylko dym leciał.
Mąż z kolegą krzyczą do mnie: Kładź się 
i czołgaj się w lewą stronę bo Niemcy nas 
zobaczyli i strzelają do nas! I my chyłkiem 
zaczęliśmy uciekać i zbliżyliśmy się do 
chatki w lesle, w której mieszkał gajowy 
Woźniak. W tej chatce była taka niewielka 
kuchnia i pokoik. Pomyśleliśmy, że może 
ukryjemy się tam u niego ale on był 
rozsądny I przezorny, i powiedział, że 
Niemcy mogą zrobić obławę, a jeśli tak to 
zajrzą na pewno i do jego domu więc 
będzie lepiej dla nas jeśli spróbujemy 
przedostać się do miasta.
To było lato i żyta były duże, wysokie 
i pełne. My widząc co się dzieje weszliśmy 
w to żyto i czołgaliśmy się przez nie. 
Zbrudziłam i zniszczyłam całe ubranie. 
Czołgaliśmy się na brzuchach, żeby nas 
nie zauważyli. W końcu dotarliśmy do 
miedzy i stamtąd szybko do siebie na 
podwórko. Przyszłam do domu z duszą na 
ram ieniu . S łyszym y, że w mieście 
poruszenie. „Partyzantka była w lesie 
i uciekli za Wisłę. A Niemcy robili obławę”. 
Nam się tak udało ukryć, uciec do mojego 
domu, tamtego obok dzisiejszego ośrodka 
zdrowia. Pamiętam, że miałam wtedy na 
ręku piękny zegarek to ten zegarek popsuł 
się cały podczas tej ucieczki przez zboża 
i zarośla.
I tak właśnie ocaleliśmy. Mamie się 
absolutnie nie przyznałam. Nie pisnęliśmy 
ani słowem, że to my byliśmy, że to nas 
Niemcy wzięli za partyzantów I do nas 
strzelali.”
A ja chciałam do partyzantki.. Ale to już 
zupełnie inna historia.

Rozmawiał Dariusz Zgardziński

Rok 1941. Czwartkowy targ

Targ na Rynku. Widok na północną pierzeję. W  tle nieistniejąca północna ściana Rynku.
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BUDOWA

W wyniku pozytywnego rozpatrzenia 
wniosku Gminy Annopol o przyznanie 
pomocy w ramach poddziałania 19.2 
„W sparc ie  na wdrażan ie  operacj i  
w ramach strategii rozwoju lokalnego 
kierowanego przez społeczność, objętego 
Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich 
na lata 2014 -  2020 w dniu 1 lutego br. 
podpisana została umowa o przyznanie 
p o m o c y  na r e a l i z a c j ę  p r o j e k t u  
pn. „Budowa placu zabaw w Annopolu”. 
Zakres rzeczowy projektu obejmuje 
u rządzen ie  p lacu zabaw /montaż

urządzenia zabawowego/, wykonanie 
ogrodzenia oraz wyposażenie w małą 
architekturę, tzn. ławki i kosze na śmieci. 
Szacowana wartość projektu to 80 OOOzł, 
z czego dofinansowanie wynosi 63,63%, 
tj. 50 904zł.
Miejscem realizacji projektu jest ul. Leśna 
w Annopolu, na działce pomiędzy blokami 
7, 9 i 10. Termin wykonania do końca 
października 2018r.

Pro jektow any plac zabaw na w zór 
zamieszczony obok:

PLANOWANE INWESTYCJE NA 2018 ROK

Budowa parkingu przy ul. Świeciechowskiej nr 4 i nr 6 w Annopolu

Budowa parkingu wraz z budową chodnika przy ul. Leśna 4 w Annopolu

Budżet gminy na 2018 rok radni Rady 
Miejskiej w Annopolu uchwalili 28 grudnia 
ubiegłego roku. Zaplanowana kwota 
dochodów wynosi 36 000 OOOzł,z tego 
dochody  b ieżące  35 615 000 zł. 
¡majątkowe 385OOOzł.
Planowane łączne wydatki w tym roku 
wynoszą 37 200 OOOzł, z czego wydatki 
bieżące w kwocie 34 255 OOOzł. 
Tegoroczne inwestycje będą realizowane 
z budżetu gminy, w ramach środków 
sołeckich lub pochodzących z Unii 
Europejskiej.
W ramach inwestycji gminnych planuje się 
w y k o n a ć  m . in .  r o z b u d o w ę  s ie c i  
wodociągowej na ul. Skały (na terenach 
inwestycyjnych),budowę przy łączy 
wodoc iągowych na terenie gminy, 
termomodernizację budynku ośrodka 
zdrowia oraz termomodernizację budynku 
OSP w Annopolu, modernizacje dachów 
w PSP w Grabówce, Opoce i Janiszowie; 
wykonanie przyłączy szerokopasmowych 
ś w i a t ł o w o d o w y c h  d l a  P S P  
w Świeciechowie, Janiszowie, Borowie 
i K o s i n i e  o r a z  b u d o w ę  w i a t  
przystankowych, utwardzenie parkingu 
z budową chodnika przy ul Leśnej 4
1 Świeciechowskie j  2a, wykonanie 
parkingu przy ul. Świeciechowskiej 4 i 6 
wAnnopolu.
Z inwestycji dotyczących dróg i chodników 
wykonane będą: współfinansowane 
z Zarządem Dróg Wojewódzkich budowa 
c h o d n i k a  i z a to k i  a u t o b u s o w e j  
w miejscowości Opoka w ciągu drogi 
wojewódzkiej nr 854 Annopol-Kosin- 
Gorzyce oraz budowa chodnika ze 
zjazdami w m. Opoka w ciągu drogi 
wojewódzkiej nr 759. Gmina Annopol 
udzie li również dofinansowania do 
budowy chodnika przy drodze powiatowej 
w Suchej Wólce oraz do przebudowy
2 o d c i n k ó w  d r ó g  p o w i a t o w y c h  
w Grabówce.
Z budżetu gm iny w roku bieżącym 
wykonane zostaną liczne modernizacje 
i przebudowy dróg gminnych, m.in.: 
w Annopolu (obok p. Rzepeckiego), na 
Osiedlu Słonecznym oraz przy bloku na 
ul. Leśnej 10, w miejscowości Zofipole od 
strony Natalina, w Świeciechowie Dużym 
(od p. Wojewody w kierunku głozyn), 
w Borowie do cmentarza oraz od drogi 
wojewódzkiej na Gąsiory, w Janiszowie do 
remizy, w Grabówce od szkoły w kierunku 
Hamówki, w Starym Rachowie do lasu, ok. 
2 7 0 m ,  w Z y c h ó w k a c h  o d  
p. Kwiecińskiego nakładki w Dąbrowie 
obok szkoły, w Nowym Rachowie,  
Suchej Wólce od drogi powiatowej oraz 
u t r w a l e n i e  n a w ie r z c h n i  g ry s e m  
k a m ie n n y m  i e m u ls ją  a s fa l t o w ą  
w Barakach.
Z budżetu gminy zrealizowane zostaną 
rów nież przedsięwzięcia zw iązane 
z budową oświetlenia w Kosinie -  Młynki,

w Kosinie przy drodze wojewódzkiej 
nr 755 oraz w Borowie (Górki). W roku 
b ieżącym p lanu je  się w y kon an ie  
dokumentacji technicznej na następujące 
z a d a n i a :  m o d e r n i z a c j ę  s i e c i  
wodociągowej w Grabówce, budowę sieci 
w o d o c i ą g o w e j  z p r z y ł ą c z a m i  
w Zychówkach oraz w Hucie -  Nowy 
Rachów, zagospodarowanie nabrzeża 
Wis ły w Gm inie Annopol -  bulwar 
nadwiślański z tarasem widokowym, 
budowa  k a n a l i z a c j i  w A n n o p o lu ,  
ul. Świeciechowska.
Jak co roku część inwestycji gminnych 
będzie realizowana ze środków funduszu 
sołeckiego.Są to inwestycje z zakresu 
modernizacji i przebudowy dróg m.in.,

drogi Bliskowice - Niedbałki (nakładka od 
rem izy), w Borowie do p. A. Reja, 
w Janiszowie do gruntów rolnychw 
K o s i n i e  (do  p. P a r t y k i  4 0 0 m ) ,  
w Wymysłowie (od p. Magiełdy w stronę 
Józefina), w Zabełczu (od p. Przywary), 
w Zastoczu w kierunku Grabówki . 
Z funduszy sołeckich będzie realizowana 
przebudowa drogi  Hu ta-Dąbrowa, 
w Starym Rachowie od drogi powiatowej 
w kierunku lasu oraz od drogi powiatowej 
w kierunku Huty.
W ramach funduszu sołeckiego zostanie 
wybudowana również wiata przystankowa 
w Popowie, zakupiony i zamontowany 
placu zabaw w Świeciechowie Dużym 
przy szkole oraz w Jakubow icach.

Zmodernizowane zostaną budynki OSP 
w Dąbrowie i w Grabówce, a także 
wybudowane zostanie  oświet lenie  
w Ja k u b o w ic a c h  (d o k u m e n ta c ja )  
w Kopcu, w Janiszowie (transformator 
nr 5), w Opoce wykonanie oświetlenia (od 
p.Siewierskiego do Szymuli) oraz od 
p. Eugeniusza Judy do p. Hanny Judy. 
W bieżącym roku budżetowym gmina 
zamierza realizować projekty z udziałem 
środków pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej. Są to: „Budowa placu zabaw 
w Annopolu”- umowa o dofinansowanie 
podpisana w lutym br. W ocenie formalnej 
przez Urząd Marszałkowski znajduje się 
p ro je k t  pn. „T e rm o m o d e r n i z a c ja  
budynków użyteczności publicznej na 
terenie gminy Annopol”, obejmujący prace 
termomodernizacyjne pięciu gminnych 
budynków tj. budynek Urzędu Miejskiego, 
PSP w Dąbrowie, PSP Opoce, PSP 
w Janiszowie, PSP w Borowie.
Następnym projektem będącym w ocenie 
jest projekt pn. „Nasz senior-klub seniora 
w Gminie Annopol”, złożony w Urzędzie 
Marsza łkowsk im  w dniu 2 lutego 
br.w ramach Regionalnego Programu 
O p e r a c y j n e g o  W o j e w ó d z t w a  
Lubelskiego działanie 11 W łączenie 
społeczne, poddziałanie 11.2 Usługi 
społeczne i zdrowotne. Wartość ogólna 
zadania 392 905zł. Termin realizacji (po 
pozytywnej ocenie wniosku) - w 2019 
roku.
12 l u t e g o  br. z ł o ż o n o  w n i o s e k
o dofinansowanie realizacji projektu 
pn. " U tw o r z e n ie  O tw ar te j  S t re fy  
Aktywności w Annopolu" w ramach 
Rządowego Programu Rozwoju Małej 
Infrastruktury Sportowo-Rekreacyjnej
o charakterze wie lopokoleniowym. 
Kosztorysowa wartość zadania  to 
98 780zł, dofinansowanie 49 390zł. 
Termin realizacji (po pozytywnej ocenie 
wniosku) do końca września 2018r. 
W ramach projektu przewiduje się budowę 
siłownii zewnętrznej oraz placu zabaw 
wraz z ogrodzen iem w Annopo lu ,  
ul. Leśna na placu pomiędzy blokami 
Świeciechowska 2a a Leśna 4.
W roku bieżącym Gmina zam ierza 
również aplikować o środki na realizację 
pro jektu „Budowę -modern izac ję  
oczyszczalni ścieków wAnnopolu” oraz na 
projekt pt. „Wykonanie infrastruktury 
rekreacyjnej na terenie gminy Annopol”, 
o b e jm u ją c y  w y b u d o w a n ie  ośmiu  
z e s ta w ó w  s i ło w n i  z e w n ę t r z n y c h  
w miejscowościach Opoka,  Kosin, 
Janiszów, Borów, Dąbrowa, Grabówka, 
Świeciechów i Bliskowice i jednego placu 
zabaw w Borowie.

UM
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UCZNIOWIE ROZPOCZĘLI NAUKĘ PŁYWANIA
Po feriach zimowych uczniowie z klas I-III 
szkół podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Annopo l  rozpoczę l i  naukę 
pływania w ramach realizacji projektu 
„Delfinki” . Pływanie postrzegane jest jako 
spor t  n a jba rdz ie j  w s z e c h s t r o n n y  
i bezpieczny, doskonale wpływający na 
s p r a w n o ś ć  w s z y s t k i c h  u k ła d ó w  
anatomicznych człowieka, przyczyniając 
się do podnoszenia ogólnej wydolności 
organizmu. Mali pływacy maja lepszą 
koordynację ruchową, są bardziej  
sprawni, wykazują większą odwagę od 
niepływających rówieśników. Ćwiczenia 
w wodzie i pływanie to również jeden 
z n a j s k u te c z n ie js z y c h  sp o so b ów  
zapobiegania i korygowania wad postawy. 
Zajęcia sportowe realizowane w ramach 
powszechnej nauki pływania to przede 
w s z y s tk im  nauka  p o d s ta w o w y c h  
umiejętności pływania oraz możliwość 
rozwijania i podnoszenia sprawności 
fizycznej.

W zajęciach na krytej pływalni NEPTUN 
w Ożarowie uczestniczy 74 dzieci ze szkół 
podstawowych w Annopolu, Grabówce, 
Świeciechowie, Kosinie i Dąbrowie. Każdy 
z uczniów odbędzie 20 godzin zajęć na 
pływalni z instruktorem. Całkowity koszt 
realizacji zadania to 22 820,00zł. W 50% 
środki finansowe pochodzą z Ministerstwa 
Sportu i Turystyki i w 50% z budżetu gminy 
Annopol. W ramach dotacji i środków 
własnych finansujemy transport, wejścia 
na basen i opiekę instruktora oraz 
ubezpieczenie uczestników.
Uczestnictwo w programie wpłynie na 
zachęcenie uczniów do systematycznego 
uprawiania sportu oraz prowadzenia 
zdrowego i aktywnego stylu życia.

UM

GMINNE ŚWIĘTO KOBIET W ŚWIECIECHOWIE

Życzę Ci abyś odnalazła: 
w ciszy swoje myśli i marzenia, 
w bliskich Ci osobach siłę i piękno 
stworzenia,
w otaczającym świecie radość istnienia, 
w kolorach, smakach i zapachach 
wielkość natchnienia, 
a w sobie miłość.

W zimowej scenerii, ale n iezwykle 
sym p a ty c z n ie  i mi ło sp ęd z i l i ś m y  
w Publicznej  Szkole Podstawowej 
w Świeciechowie słoneczne, niedzielne 
popołudnie.
Organizatorzy uroczystości z okazji Dnia 
Kobiet: W iesław Liw iński Burm istrz 
Annopola, Lucjan Wierut Sołtys naszej wsi 
wraz z Radą Sołecką, Stowarzyszenie na 
Rzecz Rozwoju Ziemi Świeciechowskiej 
„Pow iślaki” wraz z Prezesem Anetą 
Dzięsław, Andrzej Bownik Radny Rady 
Miejskiej w Annopolu oraz Katarzyna 
Szwed Dyrektorka szkoły wraz z gronem 
pedagogicznym zadbali o różnorodny, 
ambitny program, umilający Paniom ten 
świąteczny czas. Logistycznie wspierali 
ich także panowie, sym patycy w/w 
Stowarzyszenia.
Były piękne życzenia podkreślające rolę 
kobiety,  je j  wdzięk,  at rakcy jność ,  
elegancję, kreatywność, życzliwość, 
p ra cow i to ść ,  o tw a r to ś ć  na nowe 
wyzwania, były wiosenne kwiaty oraz 
pyszne, smakowite, domowe wypieki. Nie 
mogło zabraknąć wspólnego „sto lat” 
i lampki czerwonego wina.
Zgodnie z mottem autorstwa Pierre de 
Brantome „Świat bez kobiet byłby jak 
ogród bez kwiatów” , widniejącym na 
kolorowej scenografii, każda Pani, która 
przy ję ła zaproszen ie ,  czuła się z 
p e w n o ś c i ą  d o c e n i o n a  
i dowartościowana.
W p r o g r a m i e  a r t y s t y c z n y m ,  
w w ielobarwnych stro jach, wystąpił 
L u d o w y  Z e s p ó ł  „ K r z e m i e ń ” pod

k ie ro w n ic tw e m  Rena ty  i Mac ie ja  
Niemczyckich. Z niesamowitą ekspresją 
wykonywał poszczególne piosenki i ujął 
o b e c n y c h  m ł o d z i e ń c z ą  p a s j ą  
i zaangażowaniem.
Emocjonujący recital przygotowała także 
Aleksandra Szymańska, utalentowana, 
stalowowolska solistka, posiadająca 
w swoim repertuarze między innymi arie 
op e ro w e  i o p e re tk ow e .  Podczas  
niedzielnej uroczystości zaprezentowała 
swoje umiejętności wokalne wykonując 
najsłynniejsze motywy z muzyki filmowej. 
Sopranistce akompaniowała uzdolniona 
pianistka, Monika Kuca, prowadząca 
klasę fortepianu w Państwowej Szkole 
Muzycznej I i II st. im. I.J. Paderewskiego 
w Stalowej Woli.
Koncert sopranistki był dodatkowym 
upominkiem do życzeń złożonych Paniom 
przez Wiesława Liwińskiego: „Chciałbym 
z ł o ż y ć  w s z y s t k i m  P a n i o m  
najserdeczniejsze życzenia. Andrzej 
Poniedzielski powiedział kiedyś - Kobiety 
nie zmienisz, jeśli nawet zmienisz kobietę, 
to i tak to nic nie zmieni. Jest coś takiego 
co w kobietach kochamy, cieszymy się, że 
są między nami, że są piękne, że są 
uśmiechnięte, że o nas myślą, i że się
o nas troszczą. Takie uroczystości jak 
dzisiejsza są wspaniałą okazją aby 
podziękować za to wszystko.”
Wśród wykonawców znalazł się również 
dziecięcy zespół akrobatyczny „Amimo” 
z Dąbrowy trenujący pod okiem Darii Just, 
zachwycający niesamowitą sprawnością 
fizyczną, a także grupa uczniów z PSP 
w Św ieciechow ie, z in teresującym i 
u k ł a d a m i  c h o r e o g r a f i c z n y m i ,  
przygotowana przez Marzenę Jabłońską. 
Wystąpił także Paweł Stojak śpiewając 
popularne, łubiane przez Panie piosenki. 
Miłym akcentem było wręczenie Annie 
Dąbrowskiej, Anecie Dzięsław, Zofii 
Zychm an  i Renac ie  G ie rcza k  ze 
Święciechowa przez Agnieszkę Drozd-

Bownik Prezeskę S towarzyszen ia  
„ W a ł o w i a n k i ” d y p l o m ó w ,  
z podziękowaniem za współpracę i czynny 
udział  w prowadzonych przez nie 
inicjatywach kulturalnych.
Zaproszenie organizatorów na gminne 
obchody Święta Kobiet przyjęli: Marek 
Kos Radny Sejmiku Wojewódzkiego, 
Stefan Stachula Członek Zarządu Powiatu 
Kraśn ick iego,  Zdz is ław Romański  
P r z e w o d n i c z ą c y  R ad y  M ie j s k i e j  
w A n n o p o l u ,  Z e n o b i a  J a r m u ł a  
W iceprzewodnicząca i Radni Rady 
Miejskiej, Roman Wiśniewski Zastępca 
Burmistrza Annopola, Danuta Ryfka 
D yrektor M iejskiego Zespołu Szkół 
w Annopolu, i, Małgorzata Jabłońska 
P e ł n o m o c n i k  B u r m i s t r z a  ds .  
R o z w i ą z y w a n i a  P r o b l e m ó w  
Alkoholowych, Ewa Opoka Kierownik 
O ś r o d k a  P o m o c y  S p o ł e c z n e j ,

Krzysztof Szczęśniak Proboszcz Parafii 
Rzymskokatolickiej w Świeciechowie, 
Marc in  Dębsk i  P roboszcz  Paraf i i  
Polskokatolickiej w Świeciechowie wraz 
z małżonką, aspirant sztabowy Sławomir 
Okulus dzielnicowy Komisariatu Policji 
w A nn o p o lu ,  so ł t y s i  o k o l i c z n y c h  
m i e j s c o w o ś c i  o r a z  p a n i e  ze  
Stowarzyszenia „Wałowianki”. 
Honorowymi gośćmi były oczywiście 
K o b ie t y ,  bo to z m y ś lą  o N ich  
z o r g a n i z o w a n o  tą  w y j ą t k o w ą ,  
niepowtarzalną uroczystość.
Recital Aleksandry Szymańskiej oraz 
w iększość pozostałych występów i 
koncertów z uroczystości można obejrzeć 
na kanale Panoramy Annopola na stronie 

YouTube.

Krystyna Wojniak i Dariusz Zgardziński 
Fot. Dariusz Zgardziński
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II KONGERS SOŁTYSÓW POWIATU KRAŚNICKIEGO
W p i e r w s z ą  s o b o t ę  m a r c a  br.  
zorganizowany zosta ł przez Powiat 
Kraśnicki i Lokalną Grupa Działania Ziemi 
Kraśnickiej ii Kongres Sołtysów Powiatu 
Kraśnickiego. W Kongresie udział wzięli 
sołtysi oraz Burmistrzowie i Wójtowie 
z dziewięciu gmin powiatu kraśnickiego. 
Gminę Annopol reprezentowali Członek 
Zarządu Powiatu Kraśnickiego Stefan 
Stachula, Burmistrz Annopola Wiesław 
Liwiński, Sołtys Kopca Danuta Cyran, 
Sołtys Jakubowic Karolina Biernacka, 
Sołtys Bl iskowic Jan Iskra, Sołtys 
G r a b ó w k i  J ó z e f  W i l k o s ,  S o ł t y s  
Święciechowa Dużego Lucjan Wierut, 
Sołtys Natalina M ichał Bernat oraz 
Przewodniczący Rady Osiedla Annopol i 
Mariusz Lis.

Kongres był okazją do uhonorowania 
sołtysów najdłużej sprawujących swoje 
funkcje na terenie powiatu kraśnickiego. 
Medale Starosty Kraśnickiego otrzymało 9 
sołtysów, w tym z terenu gminy Annopol 
Sołtys B liskowic Jan Iskra i Sołtys 
Grabówki Józef Wilkos.
W trakcie Kongresu uczestnicy mieli 
możliwość udziału w konkursie wiedzy 
historycznej, w którym pierwsze miejsce 
zajęła Gmina Annopol. Były także występy 
a r t y s t y c z n e .  P r z e d  s o ł t y s a m i  
i zaproszonymi gośćmi zaprezentowały 
się zespół Fantazja i Zofia Zychman ze 
Święciechowa.

UM
Zdjęcia dzięki uprzejmości krasnik24.pl

WYBÓR RADNEGO WATAHA W ANNOPOLSKICH

OGÓLNOPOLSKI TURNIEJ WIEDZY POŻARNICZEJ

W niedzielę 21 stycznia odbyły się wybory 
u z upe łn ia jące  do Rady M ie jsk ie j  
wAnnopolu.
S p o ś r ó d  603  u p r a w n i o n y c h  do 
głosowania m ieszkańców ul. Leśnej 
wzięło w nich udział 141.
Frekwencja wyborcza wyniosła 23,38 %. 
Na Stanisława Andrzeja Szyszkę oddano 
53 ważne głosy.
Na Jerzego Lipniackiego oddano 88 
ważnych głosów.
Nowym radnym został wybrany Jerzy 
Llpniacki.
Gratulujemy!
Na zdjęciu Jerzy Lipniacki (po lewej) 
w rozmowie z Przewodniczącym Rady 
Miejskiej Zdzisławem Romańskim.

LASACH
Na czterdziestej pierwszej sesji Rady 
Miejskiej w Annopolu radny Andrzej 
Bownik, przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Promocj i  Gminy 
przedstawi ł  raport  Kół Łowieckich 
działających na terenie naszej gminy za 
rok2017.
Jedną z najciekawszych informacji jest 
potwierdzenie występowania w naszych 
lasach watahy wilków.
Według ostatn ich danych jes t  ich 
c o n a jm n ie j  s ie d e m  s z tu k .  W i lk i  
o b s e r w o w a n e  są  w o k o l i c a c h  
Święciechowa, Anielina, Natalina i Suchej 
Wólki. Kilka z nich wyposażonych jest 
wlokalizatoryGPS.

14 marca 2018 r. w Publicznej Szkole 
P o d s t a w o w e j  i m.  ks .  J ó z e f a  
Poniatowskiego w Annopolu odbyły się 
e l i m i n a c j e  g m i n n e  41 e d y c j i  
Ogó lnopo lsk iego  Turnie ju Wiedzy  
Pożarniczej „MŁODZIEŻ ZAPOBIEGA 
POŻAROM”. Do konkursu przystąpiło 30 
uczniów z 6 szkó ł gm iny Annopol.  
Eliminacje pisemne były prowadzone 
w2 grupach wiekowych.
Testy składały się z 30 pytań dla grupy 
pierwszej i 35 dla drugiej. Pytania 
dotyczyły m.in. tradycji i historii straży 
pożarnych, przepisów z zakresu ochrony 
ludnośc i ,  eko log i i  i ra tow n ic twa ,  
o r g a n i z a c j i  i z a d a ń  o c h r o n y  
przeciwpożarowej, organizacji i zadań 
O S P ,  p r z y c z y n  p o w s t a w a n i a  
i rozpowszechnian ia  się pożarów, 
organizowania i przeprowadzania akcji 
r a t o w n i c z y c h ,  z a b e z p i e c z e ń  
przeciwpożarowych budynków, lasów, 
substancji niebezpiecznych oraz zasad 
udzielania pierwszej pomocy.
W I grupie wiekowej (uczniowie klas l-VI 
szkół podstawowych) zwyciężyli:
1. miejsce Szymon Niciewicz - PSP 
Dąbrowa

2. miejsce Patryk Warsiński - PSP 
Dąbrowa
3. miejsce Anna Bęc - PSPJaniszów.
W II g r u p i e  ( u c z n i o w i e  s z k ó ł  
podstawowych klas VII oraz gimnazjum 
klasy II i III)
1. m iejsce Radosław Plewa - PSP 
Grabówka
2. m ie jsce  Pat ryk Opa łka  - PSP 
Świeciechów
3. miejsce Krystian Iskra - PSP Dąbrowa. 
Laureatom dyplomy i nagrody wręczał 
Burmistrz Annopola Wiesław Liwiński, 
Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej 
im. ks. Józefa Poniatowskiego wAnnopolu 
Danuta Ryfka oraz Prezes Zarządu 
O d d z i a ł u  G m i n n e g o  Z w i ą z k u  
O c h o tn i c z y c h  S t ra ż y  P o ż a rn y c h  
w Annopo lu  W ies ła w  Kołczewski .  
Wszyscy uczestnicy otrzymali dyplomy za 
udział w eliminacjach z zaproszeniem do 
udziału w roku następnym. W eliminacja 
uczestniczył również Komendant Gminny 
OSPAndrzej Bednarek.

W eliminacjach powiatowych Gminę 
Annopol reprezentować będą po dwie 
osoby z każdej grupy.

UM

Życzymy powodzenia w eliminacjach Państwowej Straży Pożarnej w Kraśniku, 
powiatowych, które odbędą się już 27
marca w Kom end z ie  Pow ia tow e j  UM
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SPÓŁDZIELNIA „PERSPEKTYWA”
A n n o p o l s k a  S p ó ł d z i e l n i a  
„PERSPEKTYWA” 1 marca rozpoczęła 
swoją działalność. Zatrudniliśm y na 
począ tek 7 osób, do końca maja 
przew idujem y za trudn ien ie  jeszcze
3 osób. Nasza siedziba mieści się 
w gminnym budynku byłego ośrodka 
zdrowia w Annopolu przy ul. Leśnej 1. Za 
pozyskane z dotacji pieniądze jesteśmy 
w stanie wyremontować lokal spółdzielni, 
składający się z czterech pomieszczeń 
oraz w pełni go wyposażyć. Zakupimy 
także sprzęt oraz materiały służące naszej 
dzia ła lności. W yposażym y siedzibę 
spółdzielni, urządzimy nowoczesny salon 
kosmetyczny. Zatrudnieni pracownicy 
będą mogli korzystać z zakupionych 
sprzętów. Dzięki inwestycji jesteśmy 
k o n k u r e n c y jn i  na ryn ku .  Nasza  
działalność jest dość różnorodna, ale na 
początek wprowadziliśmy na nasz lokalny 
rynek usługi opiekuńcze i sprzątające, 
w n a s t ę p n y c h  m i e s i ą c a c h  
z a p la n o w a l i ś m y  o tw a rc ie  sa lonu  
kosmetycznego i świadczenie usług 
kosmetycznych.
Dzia ła lność opiekuńczą k ieru jemy 
głównie dla osób starszych, chorych, 
samotnych. Nasze opiekunki oferują 
pomoc w gospodarstw ie domowym, 
opieką pielęgnacyjną oraz zapewniającą 
k o n t a k t  p o d o p i e c z n y c h  z e  
s p o łe c z e ń s tw e m .  Z a t ru d n io n e  w 
S p ó ł d z i e l n i  o p i e k u n k i  t o  
wyspecjalizowane osoby, wszechstronne,

empatyczne, ukierunkowane na pomoc 
innym ludziom. Podopieczni już teraz 
sygnalizują Ośrodkowi Opieki Społecznej 
(k tóry cały czas wspó łp racu je  ze 
Spółdzielnią) oraz Zarządowi Spółdzielni 
wyrazy zadowolenia ze świadczonych 
usług. Działalność sprzątającą również 
sk ie rowa l iśmy do osób starszych,  
chorych, samotnych; ale także wspólnot 
mieszkaniowych, szkół oraz innych osób 
potrzebujących takich usług, a także 
instytucji prywatnych lub państwowych. 
Usługi sprzątające polegać będą na 
kompleksowym sprzątaniu wnętrz:  
mieszkań, domów, małych biur, szkół, 
bloków mieszkalnych. Natomiast na 
zewnątrz domów usługi obejmować będą: 
zamiatanie chodników, mycie balkonów, 
usuwanie trawy z chodników, koszenie 
trawy, utrzymanie zieleni przydomowej, 
w zimie odśnieżanie obejść. W przyszłości 
p l a n u j e m y  r o z s z e r z e n i e  u s łu g  
sprzątających. Kolejna usługa sprzątająca 
obejmować będzie całoroczną opiekę nad 
pomnikami, grobowcami rodzinnymi. 
W k o le jn y c h  m ie s ią c a c h  nasze j  
działalności, tak jak wspomniano wyżej, 
p l a n u j e m y  o t w a r c i e  s a l o n u  
kosmetycznego Kosmetyczki  będą 
ś w i a d c z y ł y  r ó ż n o r o d n e  z a b i e g i  
k o s m e t y c z n e ,  p i e l ę g n a c y j n e
i upiększające w zależności od potrzeb 
kl ientów. Przewidziane są zabiegi  
przedłużania i malowania paznokci 
(hyb rydy ,  że le ,  a k ry le ) ,  rów n ież

manicure tradycyjny, pedicure, maseczki 
upiększające oraz makijaże, zabiegi 
z ł u s z c z a j ą c e  n a s k ó r e k  -  
mikrodermabrazja, depilacja brwi oraz 
twarzy, malowanie henną brwi i rzęs, 
masaże i inne nieinwazyjne zabiegi 
kosmetyczne.
Mamy nadzieję, że PERSPEKTYWA 
w nazwie Annopolskie j  Spółdzielni  
S o c j a l n e j  t o  n i e  p r z y p a d e k ,  
a odzwierciedlenie tego co nas czeka: 
stabilnej pracy dla ludzi,

lepszego widoku na jutro oraz szerokich 
możliwości dla pracowników, ale również 
ludzi, którzy korzystają lub będą korzystać 
z naszych usług...
W s z y s t k i c h  z a i n t e r e s o w a n y c h  
ko rzys tan iem z usług Spó łdzie ln i  
zapraszamy do bezpośredniego kontaktu 
w s iedzib ie przy ul. Leśnej 1 lub 
telefonicznie: 662 069 352.

UM

WYRÓŻNIENIE DLA GMINY ANNOPOL
28 lutego 2018r. odbyło się I Regionalne 
S p o t k a n ie  E k o n o m i i  S p o łe c z n e j  
województwa lubelskiego zorganizowane 
przez Regionalny Ośrodek Polityki 
Społecznej w Lublinie.
W spotkaniu udział wzięli przedstawiciele 
samorządów terytorialnych i ich jednostek 
o rgan iza cy jnych ,  p rze ds taw ic ie le  
podmiotów ekonomii społecznej w tym 
organizacji pozarządowych oraz instytucji 
w spiera jących ekonomię społeczną 
z terenu województwa lubelskiego.

W trakcie spotkania rozstrzygnięty 
konkurs pn. „Samorząd przy jazny 
e kon o m i i  s p o ł e c z n e j ” , w k tó rym 
w y r ó ż n io n e  z o s ta ł y  s a m o rz ą d y ,  
wspierające rozwój podmiotów ekonomii 
społecznej na swoim terenie. Wśród 
dwunastu wyróżnionych samorządów, 
znalazła się także Gmina Annopol. 
Wyróżnienie z rąk Członka Zarządu 
Województwa Lubelskiego Arkadiusza 
Bra tkowsk iego  odeb ra ł  Burm is t rz  
Annopola Wiesław Liwiński.

Od 1 stycznia 2018r. Karta Dużej Rodziny 
(KDR) jes t  już dostępna w wersj i  
elektronicznej. Rodziny wielodzietne 
mogą korzystać z KDR w formie aplikacji 
na urządzeniach mobilnych. W obiegu 
pozostanie również plastikowy nośnik.
Z myślą o upowszechnieniu informacji
0 system ie ulg i zn iżek dla rodzin 
wielodzietnych powstała Mobilna Karta 
Dużej Rodziny, która jest wsparciem dla 
rodzin 3+ w dotarciu do interesujących 
rabatów dzięki funkcji geolokalizacji. 
Przedsiębiorcom natomiast pozwala 
dot rzeć  do rodzin w ie lodz ie tnych  
z ciekawymi ofertami,  jak  również 
zachęcenie firm do włączenia się do 
programu Karty Dużej Rodziny.
Jak otrzymać mKDR?
Aby otrzymać Kartę Dużej Rodziny, 
wystarczy złożyć wniosek o jej wydanie 
osobiście w Ośrodku Pomocy Społecznej 
w A n n o p o l u  p o k .  n r  5 l ub  za  
pośrednictwem ministerialnego portalu 
Emp@tia. We wniosku o wydanie Karty 
Dużej Rodziny w wybranej przez siebie 
formie -  w tym przypadku elektronicznej -  
należy podać m.in.: imię i nazwisko, 
PESEL i datę urodzenia wnioskodawcy, 
jak również te same dane osoby, dla której 
wnioskuje się o Kartę we wskazanej 
formie.
Dostęp do apl ikacj i um ożliw ia jące j 
wizualizację Karty Dużej Rodziny jest 
uzależniony od wymogu podania numeru 
telefonu i adresu poczty elektronicznej. 
Dane te są konieczne do założenia konta
1 j e g o  a k t y w a c j i  u m o ż l iw ia j ą c e j  
w izua l i zac ję  Karty na urządzen iu 
mobilnym oraz do odblokowania konta 
w przypadku zapomnienia hasła przez 
użytkownika.

We wniosku można równocześnie określić 
poprzez zaznaczenie odpowiedniego 
pola, czy mKDR ma być dostępna na 
urządzeniu mobilnym osoby, dla której
o jej wydanie się wnioskuje, czy też 
wyłącznie na urządzeniu mobilnym 
rodzica. Taką możliwość może mieć sam 
wnioskodawca albo jego małżonek. 
Aplikacja umożliwia korzystanie z Karty 
Dużej Rodziny m aksymalnie po 24 
godz inach  od je j  p rzyznan ia  bez 
konieczności oczekiwania na wydruk 
plastikowego nośnika. Plastikowa karta 
pozostanie jednak w dalszym ciągu 
w obiegu.
Za sprawą aplikacji łatwiej wyszukać 
interesujące zniżki oraz inform acje
0 n o w y c h  o f e r t a c h .  U m o ż l i w i a  
wyszukiwanie partnerów KDR według 
kategorii, lokalizacji i frazy. Funkcja 
geolokalizacji, w którą wyposażona jest 
mKDR, ułatwi wyszukiwanie partnerów 
u d z i e l a j ą c y c h  z n i ż e k  w o k o l i c y  
przebywania użytkownika aplikacji.
Rodzic będzie mógł posiadać na swoim 
smartfonie lub tablecie Karty swoich dzieci 
oraz małżonka.
Posiadacz p lastikow ej Karty Dużej 
Rodziny chcąc uzyskać dostęp do 
elektronicznej formy Karty, konieczne 
powinien zgłosić się do Ośrodka Pomocy 
Społecznej  w Annopo lu  pok. nr 5
1 wypełnić wniosek w formie papierowej
o przyznanie elektronicznej formy Karty. 
Więcej informacji na stronie Ministerstwa 
Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej lub 
wOPSwAnnopolu.tel.: 158613404.

OPS Annopol
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Z ŻYCIA ZESPOŁU SZKÓŁ IM. JANA PAWŁA II W ANNOPOLU
Rok szko lny  2017 /  2018 obf i tu je
w różnorodne działania ¡wydarzenia: 

konkursy i uroczystości szkolne,
gminne oraz powiatowe:
• obchody  Narodowego Czy tania 

„Wesela"
• Rajd Papieski
• o b c h o d y  ro c z n ic y  O dz y s k a n ia  

Niepodległości
• konkurs  recy ta to rsk i  „ Ś la d a m i  

Edwarda Stachury"
spotkania z ciekawymi osobami:
• Marcinem Prusem, wielokrotnym 

rep rezen tan tem Polski  w pi łce 
siatkowej

• d r hab.  Bożeną Z g a rdz ińską  - 
wykładowcą UMCS-u w Lublinie

• Id ą  K a r p i ń s k ą  -  p r e z e s e m  
i założycielką „Kwiatu Kobiecości”

• Emanuelą Didoszak - modelką,  
s t y l i s t k ą ,  p r o d u c e n t k ą  s e s j i  
z d ję c i o w y c h  i p o k a z ó w  mody 
akcje charytatywne- wolontariat:

• Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy
• „Pomóż Dzieciom Przetrwać Zimę"

Mikołajkowy Turnieju Minisiatkówki 
c h ł o p c ó w  o P u c h a r  S t a r o s t y  
Kraśnickiego 
honorowe krwiodawstwo 

specjalistyczne szkolenia zawodowe: 
z d o r a d c ą  t e c h n i c z n y m  f i rmy 
Greinplast
z d o r a d c ą  t e c h n i c z n y m  f i rmy 
Wienerberger - Greinplast 
z kierownikiem budowy 

zawody sportowe:
Rejonowa L iceal iada w tenis ie 
stołowym drużynowym, siatkówce, 
halowej  pi łce nożnej  ch łopców 
i dziewcząt

• zawody sportowo - obronne "Sprawni 
jak Żołnierze"

• halowy turniej klas pierwszych w piłce 
nożnej o Puchar Starosty

wycieczki:
• Sejm RP
• pokazy fizyczne na U MCS
• targi budowlane w Lublinie 
stypendia Prezesa Rady Ministrów  
i Starosty Kraśnickiego.

PROJEKTY UNIJNE I STAŻE 
ZAGRANICZNE

ZESPÓŁ SZKÓŁ
„Nowe um ie ję tnośc i  szansą  na 
sukces”
G ł ó w n y m  c e l e m  p r o j e k t u  j e s t  
dostosowanie kształcenia zawodowego 
uczniów do wymagań rynku pracy, 
podniesienie kompetencji i kwalifikacji 
nauczycieli kształcenia zawodowego 
i p rak tyczne j  nauki  zawodu oraz 
podniesienie jakości kształcenia.
W ramach projektu szkoła otrzyma 
nowoczesne wyposażenie pracowni 
przedmiotów zawodowych (komputery, 
projektory, telewizory, drukarki, zestawy 
podręczn ików ),a  w arszta ty szkolne 
s t a n o w i s k a  w y k o n y w a n i a  ro b ó t  
murarskich.
35 uczniów technikum uczestn iczy 
w zajęciach specjalistycznych: Biuro 
ra c h u n k o w e ,  Mo ja  f i rm a,  M łod y  
budow laniec i Konstruktor - młody 
projektant.
W okresie wakacyjnym 41 uczniów 
technikum i 29 uczniów Branżowej Szkoły 
I stopnia będzie odbywać płatne staże 
i praktyki. W ramach szkoleń, staży 
i praktyk wszyscy uczniowie otrzymają 
dodatkowe indywidualne wyposażenie 
zgodne z wybranym zawodem.

STAŻE ZAGRANICZNE
Szkoła nawiązała współpracę z Fundacją 
"Możesz Więcej", realizującą projekt 
"Zawodowo po Europie". W ramach 
projektu nasi uczniow ie wyjadą na 
t rzytygodniowe staże zagraniczne.  
U c z n i o w i e  T e c h n i k u m  ( t e c h n i k  
ekonomista) polecą już w maju do Bułgarii, 
a u c z n iow ie  T echn ikum  ( te c hn ik  
budownictwa) po wakacjach odwiedzą 
Włochy.

Uczniowie nie ponoszą żadnych kosztów, 
mają zapewniony przelot, hotel, posiłki 
oraz kieszonkowe na drobne wydatki. 
Podsumowaniem stażu jest uzyskanie:
• Certyfikatu Europass M obilność, 

uznawanego we wszystkich krajach 
Unii Europejskiej, który w sposób 
jednolity prezentuje zakres zdobytego 
doświadczenia.

• C e r t y f i k a tu  u k o ń c z e n ia  ku rsu  
przygotowawczego, który obejmuje 
przygotowanie językowe, kulturowe 
i pedagogiczne.

• Certyf ika tu  ukończen ia  całości  
z a g r a n i c z n e g o  k s z t a ł c e n i a  
zawodowego.

Celem projek tu jes t  podn ies ien ie  
kompetencj i  zawodowych uczniów, 
promowanie współpracy i mobilności 
pom iędzy  sys tem am i  ksz ta łcen ia  
i szkolenia w UE oraz przygotowanie 
młodzieży do wykorzystania zdobytych 
doświadczeń oraz wiedzy na rynku pracy. 
Projekt wspomaga doskonalenie jakości 
i innowacyjności praktyk kształcenia 
z a w o d o w e g o ,  a t a k ż e  z w ię k s z a  
atrakcyjność szkolenia zawodowego.

ZACHĘCAMY DO ZAPOZNANIA SIĘ 
Z OFERTĄ EDUKACYJNĄ 

NA ROK SZKOLNY 2018/2019

Ze szczegółami naszej oferty edukacyjnej 
absolwenci gimnazjum mogą zapoznać 
się podczas dnia otwar tego  który 
odbędzie się 24 kwietnia 2018r., na 
stronie: www .zs-annopol.cba.p l lub 
w sekretariacie szkoły.

Zespół Szkół 
im. Jana Pawła II w Annopolu

U J im. Jana Pawła II
w Annopolu 

NIE SZURAJ CALEI C !!!

TECHNIKUM
LICEUM

OGÓLNOKSZTAŁCĄCE

SZKOŁY 
DLA DOROSŁYCH

BRANŻOWA SZKOŁA 
I STOPNIA

technik budownictwa 
technik ekonomista 
technik informatyk 

•technik organizacji reklamy 
•technik logistyk

ZAW ODY DLA CIEBIE !!!

CHCESZ SZYBKO PODJĄĆ PRACĘ - ROZPOCZNIJ NAUKĘ 
W  BRANŻOWEJ SZKOLE I STOPNIA  

WYBIERACĄC ZAWÓD W  ODDZIALE WIELOZAWODOWYM.

23 -235 Annopol, ul. Kościuszki 22 
tel./fax.: (15) 86-13-582

www.zs-annopol.cba.pl
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WARTO ROZWIJAĆ SWOJE PASJE...- O SUKCESACH 
UCZNIÓW ANNOPOLSKIEJ SZKOŁY PODSTAWOWEJ

Dzięki bogatej ofercie zajęć rozwijających 
uzdolnienia i zainteresowania uczniowie 
P u b l i c z n e j  S z k o ł y  P o d s ta w o w e j  
w Annopolu osiągają liczne sukcesy 
w różnorodnych konkursach. Nie sposób 
wymienić ich wszystkich na łamach 
gazety, dlatego skupimy się na niektórych 
z ostatnich trzech miesięcy.
Do II etapu Ogólnopolskiej Młodzieżowej 
Olimpiady Wiedzy o Społeczeństwie 
zakwalifikowali się Julia W ojtaszek
i Wiktor Wiecheć. Aleksandra Koniarczyk 
zajęła I miejsce w Ogólnopolsk im 
Konkursie Literackim „Moja opowieść
0 św. M iko ła ju ” . Występ  zespo łu  
muzycznego „Manufaktura" w składzie: 
Nata l ia  Grzebyk,  Natal ia  Targos,  
S ta n is ła w  N ie m czyck i ,  D om in ika  
Jaśkiewicz, Natalia Skórska, Martyna 
Iskra, Natalia Koniarczyk, Milena Ufniarz
1 Szczepan Gozdalski, został nagrodzony
II miejscem podczas Ogólnopolskiego 
F e s t iw a lu  P io s e n k i  H a r c e r s k i e j  
„Śp iewogran iec” . Natal ię Grzebyk,  
Klaudię Grzesik, Karolinę Puzio, Marcina 
Tabakę i Paulinę Oleszko wyróżniono w 
O g ó l n o p o l s k i m  K o n k u r s i e  
„Meditest”.Dawid Serafin został laureatem
II etapu Wojewódzkiego Konkursu 
Informatycznego „M istrz komputera” . 
Dominika Gazda i Agata Sekutowska 
wzięły udział w II etapie Wojewódzkiego 
Konkursu Wiedzy o prawie.
Do II etapu powiatowego Konkursu 
m a t e m a t y c z n o - p r z y r o d  n i c z e g o  
zakwalifikowali się: Agata Sekutowska, 
Julia Kowalczyk, Aleksandra Siewierska, 
A leksandra Bęc, Katarzyna Zyska
i Szczepan Gozdalski.
Artur Łagoda i A leksandra Wójcicka 
zosta l i  wyróżn ien i  w powia towym 
konkursie plastycznym „Bezpieczna 
z i m a ” . II m ie js c e  w P o w ia to w e j  
Gimnazjadzie w piłce siatkowej dziewcząt 
wywalczyły: Julia Wojtaszek, Aleksandra 
Woj towicz,  Dominika Gazda,  Jul ia 
Kowalczyk, Zuzanna Michalska, Martyna 
Dudek, Patrycja Rytw ińska, Oliwia 
Pietroń,  Wik to r ia  Kowalczyk oraz

O l i w i a  N i k o ł a j c z u k .  I m i e j s c e  
w Powiatowych Igrzyskach Dzieci 
w minipiłce siatkowej chłopców w kategorii 
„Czwórki” zajęli: Karol Maliński, Dawid 
Paćkowski, Wiktor Mysłowski, Mateusz 
Ufniarz, Marcin Jakubczak, Jakub 
Stawiarski, Daniel Wroński, Bartosz 
Wroński, Mateusz Matuszczak, Mateusz 
Malec, P iotr Toporowski. II miejsce 
w Powiatowych Igrzyskach Młodzieży 
Szkolnej w piłce siatkowej chłopców 
przyznano: Grzegorzowi Jabłońskiemu, 
Adr ianowi  Kosińskiemu, Adr ianowi  
D r o z d o w s k i e m u ,  G r z e g o r z o w i  
Dąbrowsk iemu, Pawłowi  Kuładze,  
Patrykowi Postojowi, Danielowi Plewie, 
Kamilowi Skorkowi, Bartoszowi Sikorze. 
Występ Nikoli Pawłaszek zasłużył na 
w y r ó ż n ie n ie  w X IX  P o w ia to w y m  
Przeglądzie Kolęd i Pastorałek.Karol 
Wójcicki, Piotr Toporowski, Daria Czajka, 
Oliwia Pawłaszek, Karolina Szczekała, 
Dawid Paćkowski ,  Dawid Serafin, 
Aleksandra Kozera, Mateusz Ufniarz, 
Dominika Puzio, W iktoria Chruściel, 
Zuzanna Łysuniek, Natalia Siwek, Maria 
Likos, Maja Targos, Mateusz Koślak, Jan 
L ip iec ,  Niko la  Paw łaszek ,  Jakub 
Rudziejewski- Rudziewicz, Martyna 
Ufniarz, Jakub Wójcik zajęli I miejsce 
w XIX Powiatowym Przeglądzie Zespołów 
Kolędniczych.
Łącznie aż 79 uczniów wzięło udział 
w s z k o l n y c h  k o n k u r s a c h  
zorganizowanych w celu przybliżenia 
wiedzy nt. żołnierzy wyklętych. Działania 
te miały związek z lokalną uroczystością 
upamiętniającą 70. rocznicę śmierci 
m ie s z k a ń c a  A n n o p o la  T a deu sza  
Radwańskiego ps. „Kostek”, żołnierza 
Arm i i  Kra jowej  i N arodowych  Si ł  
Z b r o jn y c h .  Z uwag i  na w y s o k ie  
zaangażowanie młodych pasjonatów 
historii wyłonienie laureatów nie było 
łatwym zadaniem.Ostatecznie 
w konkursie wiedzy zwyciężył Wiktor 
Wiecheć, w konkursie plastycznym 
równorzędne I miejsce zajęli Adam Kieler
I Maciej  Bernat , a w zmagan iach
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literackich równych sobie nie miała 
Martyna Ufniarz.
W szkolnym konkursie „Bezpieczny 
internet” nagrodzeni zostali: Wiktoria
Kowalczyk, A leksandra Sobolewska
i Dawid Serafin.
Wszystkim uczniom, którzy wzięli udział 
w k o n k u r s a c h  o r a z  w s z e r e g u  
różnorodnych działań mających na celu 
podniesienie jakości pracy szkoły, 
d y r e k t o r  R e n a t a  T e s s - W a s i l u k  
pogratulowała podczas apelu. Zaznaczyła 
przy tym, że każdy w ysiłek ucznia 
przyczyniający się do rozwoju jego 
uzdolnień jest bardzo ważny i powinien 
być doceniony.
Wyraziła zadowolenie z licznego udziału

wychowanków w zajęciach rozwijających 
zainteresowania, co bez wątpienia miało 
wpływ na ich osiągnięcia. Podziękowała 
też nauczycie lom i rodzicom za 
współpracę.
O f e r t a  z a j ę ć  p o z a l e k c y j n y c h  
proponowanych przez Publiczną Szkołę 
P o d s t a w o w ą  i m.  k s .  J ó z e f a  
Poniatowskiego w Annopolu jest bardzo 
atrakcyjna. W ostatnim czasie poszerzyły 
ją  zajęc ia akrobatyczne,  taneczne
i sportowe. Z pewnością więc będzie 
jeszcze niejedna okazja ku temu, by móc 
cieszyć się sukcesami uczniów tej 
placówki.

PSP im. ks. Józefa Poniatowskiego 
w Annopolu
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INFORMACJE CENTRUM KULTURY W ANNOPOL
Podczas ferii zimowych 2018 zaprosiliśmy do naszego Centrum Kultury dzieci 
z Annopola i okolic. Przez dwa tygodnie prowadziliśmy różne zajęcia -  tak, żeby każdy 
mógł znaleźć coś dla siebie. Były spotkania z plastyką, muzyką, językiem angielskim, 
zajęcia manualne, oglądaliśmy bajki, a także rozegraliśmy turniej gier komputerowych.
2 lutego odbyły się warsztaty komiksowe ze Zbigniewem Masternakiem -  znanym 
rysownikiem i pisarzem. Tradycyjnie, przez cały okres ferii prowadzona była zbiórka 
żywności dla podopiecznych przytuliska w Rachowie. Cieszymy się, że nasza oferta 
wzbudziła tak duże zainteresowanie.Dziękujemy wszystkim za wspólnie spędzony 
czas:)

27 lutego po raz kolejny gościliśmy w Centrum Kultury Objazdowe Kino Visa. 
W repertuarze znalazły się pozycje dla wszystkich grup wiekowych. Najmłodsi mogli 
wziąć udział w dwóch seansach bajki o sympatycznym misiu Paddingtonie, 
w ramach kina familijnego wyświetlono film Cudowny chłopak. Na naszym ekranie 
pojawiły się również polski komediodramat Plan B i trzecia część serii dramatu
o Christianie Greyu pt. Nowe oblicze Greya. Dzień ten zakończył się dwiema 
projekcjami kinowego hitu Patryka Vegi Kobiety Mafii.

18 kwietnia o godz. 10:00 w sali widowiskowej, odbędą się Gminne Eliminacje XXXVII 
Małego Konkursu Recytatorskiego.
25 kwietnia o godz. 10:00 w sali widowiskowej, odbędą się Powiatowe Eliminacje 
Wojewódzkiego Konkursu Piosenki Dziecięcej i Młodzieżowej „Śpiewający Słowik”. 
Karty zgłoszeniowe można pobrać ze strony CKwww.ckannopol.naszgok.pl

„TAK SIĘ TWORZYŁO KULTURĘ”

Spotkanie sentymentalne Dziecięcego 
Zespo łu  Pieśni  i Tańca „Pow iś le ” 
uświetniła swoją obecnością Małgorzata 
Szmyrgała -  dyrektor Gminnego Ośrodka 
Kultury w Annopolu w latach 1988 -1995. 
O becn ie  pełn i  fun kc ję  d y rek to ra
i c h o r e o g r a f a  g r u p y  z e s p o ł ó w  
artystycznych w Staszowie, zasiada 
w zarządzie Stowarzyszenia Przyjaciół 
Zespołów Artystycznych „Kleks”, prowadzi 
również własną szkołę tańca.

Dariusz Zgardziński - Jak wspomina 
Pani tych 7 la t p racy  w naszym  
mieście?
Małgorzata Szmyrgała -  Była to moja 
p ie rwsza  praca, w które j  mia łam 
samodzielne stanowisko więc mogłam 
sama tworzyć wszystko od podstaw. 
Wyobraża ła m sobie ja k  powin ien 
wyglądać Dom Kultury i starałam się 
wdrażać  to w życie.To była duża 
odpow ie dz ia lność  a jednocześn ie  
wyzwanie. Plan był taki aby postawić na 
rozwój dzieci i młodzieży i on się sprawdził 
doskonale bo finalnie dzieci były podstawą 
do zespołów i sekcji. I one ściągnęły do 
Domu Kultury, na występy i koncerty 
swoich rodziców, swoje rodziny, babcie, 
dziadziusiów. Mieliśmy pełne sale na 
występach. Ten plan się sprawdził, 
a ponieważ było to moje pierwsze 
samodzie lne  stanowisko więc tym 
bardziej jestem dumna z tego, że udało mi 
się to stworzyć.
DZ -  Ja to wszystko bardzo dobrze 
pamiętam. GOK był wtedy dla nas, dla 
a nnopol sk i e j  mł odz i eż y  drugim  
domem. Dzisiaj', po latach nasuwa mi 
się taka konkluzja, że wniosła Pani 
swoją obecnością i aktyw nością  
ogromną dozę nowoczesności. To była

taka mała  rewol uc j a  kul tura lna  
w naszym małym miasteczku. Warto 
w tym m iejscu przypom nieć, że 
Annopol był jeszcze wtedy wsią.
MS -  Tak. Pamiętam jedną z takich 
nowoczesnych dziedzin, które tutaj 
wprowadzi łam. Były to „Spotkania 
z fantastyką” , to było wtedy na fali. 
Pamiętam, że przyjeżdżali redaktorzy 
poczytnego, ogólnopolskiego pisma 
Fantastyka.  Było to wtedy bardzo 
popularne, wszystkie te filmy, grafiki, gry. 
Były oczywiście komiksy, spotkania 
z dobrą książką i przede wszystkim to, że 
młodzież dostała kulturę i informacje 
z wyższej półki, na temat tego co się dzieje 
w fantastyce.

DZ -  Robiła Pani takie rzeczy jakich 
wcześniej w Annopolu nie było. Taniec 
nowoczesny, spotkania z redaktorami, 
projekcje filmów wideo, regularne, 
cotygodniowe dyskoteki, w GOK-u 
m oż n a  b y ł o  o g l ą d a ć  t e l e w i z j ę  
satelitarną, której nie było wtedy 
jeszcze w naszych domach..
MS -  To szło takimi różnymi torami. Była 
bardzo wysoka klasa niektórych działań 
ale była również praca u podstaw. 
Punktem wyjścia było nauczenie dzieci 
szacunku do tego co dostają za darmo. 
Otwieraliśmy obiekt dla młodzieży i nagle 
okazało się, że młodzież tłucze lustra 
w toaletach, wybija szyby wystawowe, 
młodzież nie umie uszanować obiektu, 
więc GOK był zamykany na pewien czas 
aby dać młodzieży czas na przemyślenie. 
My te lustra w ieszaliśm y od nowa, 
wstawialiśmy szyby i po krótkiej przerwie 
obiekt był otwierany ponownie. Młodzież 
stłukła jedno lustro - wieszaliśmy drugie, 
tłukła  drugie -  w iesza liśm y trzecie
i w pewnym momenc ie  przes ta l i .  
Był to więc taki inny, boczny tor, który 
wychowywał tę młodzież i dawał jej we 
władanie ten obiekt. Od ich zachowania 
uzależnialiśmy czy będą jakiekolwiek 
projekcje, jakiekolwiek dyskoteki, a to było 
dla nich ważne. Więc obok tego nurtu, 
który, ja sobie wymyśliłam w głowie, 
wykreowałam, szedł taki, który powinien 
być rozrywką dla dzieci i młodzieży.
Dzisiaj myślę, że to wszystko zagrało 
w jednym czasie. Ale zdałam sobie z tego 
sprawę dopiero później. Nie wiedziałam, 
że to tak dobrze idzie. Natomiast  
uświadomiłam to sobie na dobre kiedy 
zobaczyłam po raz pierwszy brakujące 
miejsca na sali przy jakiejś imprezie. 
Wtedy zdałam sobie sprawę, że mieliśmy 
właściwe podejście.
Dostrzegłam wówczas i zrozumiałam, że 
wcale nie najlepsze i nie najważniejsze są 
imprezy ściągane z zewnątrz ale właśnie 
nasza lokalna aktywność. Trzeba było 
zacząć od udostępniania obiektu, od

otwarcia drzwi i udostępnienia kultury od 
rana do wieczora.

DZ  -  Musiała Pani wkładać w tę pracę 
dużo energii.
MS -  Niewątpliwie tak. Byłam dyrektorem 
GOK-u ale sama pracowałam jako 
instruktor. Moje pierwsze wykształcenie to 
była fotografia i film, ukończyłam taki 
w y d z i a ł  na s t u d ia c h  w K ro ś n ie
i w momencie kiedy przyszłam do domu 
kultury i zobaczyłam, że jest Pan Szabat, 
który zajmuje się fotografią i jest jakaś 
sekcja, to pierwsze co zrobiłam, to 
pchn ę ła m  t c h n ie n ie  w tę sekc ję  
fotograficzną i ją promowałam. Było to też 
moje w yksz ta łcen ie  w ięc  mocniej
i bardziej świadomie mogłam poprowadzić 
pracownika i mu pomóc. Natomiast kiedy 
zobaczyłam, że po kursie tańca, który 
zorganizowałam dzieci chcą tańczyć 
nadal, zajęłam się tańcem aby je dalej 
uczyć. Więc to było na tej zasadzie, że 
sama byłam instruktorem i choreografem. 
Tutaj rozpoczęła się moja życiowa 
przygoda z nauką tańca. Nie byłam 
dyrektorem, który wyłącznie siedzi za 
b iu r k ie m  i p isze  s p r a w o z d a n i a .  
Jeździliśmy razem z Panem Szabatem na 
plenery fotograficzne,  oprócz tego 
prowadziłam zajęcia taneczne kilka razy 
w tygodniu. To działo się poza moimi 
godzinami pracy i nie było to w ramach 
moich obowiązków. Robiłam to bo po 
prostu lubiłam to robić. Tak się to wtedy 
tworzyło.

DZ -  Czym obecnie się Pani zajmuje? 
MS -  Wspólnie z mężem prowadzę szkołę 
tańca w Staszowie. Mamy siedem grup 
tanecznych, oprócz tego kilkanaście grup

przedszkolnych i klasy autorskie.

DZ  -  Te siedem lat przepracowane 
przez Panią w Annopolu to nie było 
mało. Czy pozostał jakiś sentyment do 
naszego miasta?
MS -  Oczywiście. Bo konsekwencją tego 
co tutaj  robi łam jes t  moja dalsza 
działalności praca.
Tutaj stawiałam pierwsze kroki w mojej 
zawodowej  karierze,  tu były moje 
p ie rwsze  małe sukcesy,  tuta j  się 
spełniłam, to później procentowało. Jest 
jeszcze inna rzecz. Kiedy przejeżdżamy 
p r z e z  A n n o p o l  a z d a r z a  s ię  to 
przynajmniej raz w miesiącu, moja głowa 
zawsze kieruje się w stronę Domu Kultury
i zaczynają się rozmowy z mężem na 
tem at  tego  co tuta j  p rzeży l iśmy,  
a przeżyliśmy tutaj dużo. Zawsze chętnie 
powracam tu myślami.

DZ -  Dziękuję bardzo za rozmowę
i życzę  da l szych  s u k c e s ó w  na  
zawodowej drodze, bo jak  sama Pani 
w s p o m n i a ł a  poza  mi kr o f o n e m ,  
emerytura jest dla Pani czymś bardzo, 
bardzo odległym.
MS -  Tak właśnie jest. Myślę, że jeszcze 
d ł u g o  s ię  na n ią  n ie  w y b i o r ę .  
Ja r ó w n ie ż  d z ię k u ję  b a r d z o  za 
z a p r o s z e n i e  na tę  w s p a n i a ł ą ,  
sentymentalną uroczystość.

Dariusz Zgardziński
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SENTYMENTALNE SPOTKANIE PO LATACH
W tym roku mijają 34 lata od powstania 
Dziecięcego Zespołu Pieśni i Tańca 
„ P o w i ś l e .  J e g o  z a ł o ż y c i e l e m  
i jednocześnie choreografem był pan 
W ł a d y s ł a w  K ę d ra -  w y c h o w a n e k  
Stanisława Leszczyńskiego, dyrektora 
Zespołu Pieśni i Tańca UMCS w Lublinie. 
Zespół „Powiśle” działał w latach 1984- 
1993 prezentując polskie tradycyjne tańce 
i p r z y ś p i e w k i  l u d o w e ,  p r z y  
akompaniamencie kapeli, w której skład 
wchodzi l i  panowie: Leszek Jarosz, 
Ryszard Stan, Kazimierz Pęzioł i Wacław 
Zieliński.
Wielkie wsparcie okazali także ówcześni 
kierownicy Centrum Kultury - Stanisław 
Rycombel i Magdalena Rosła oraz 
w latach 1988-1995 dyrektor Małgorzata 
Szmyrgała. Umożliwili zakup różnych 
strojów regionalnych, stworzyli warunki do 
nauki i organizowali liczne wyjazdy, 
podczas których członkowie Zespołu 
mogli prezentować swoje umiejętności. 
Dzięki ogromnej pasji i talentowi dorosłych 
oraz zaangażowaniu l icznej grupy 
młodzieży udało się stworzyć Zespół, 
który zapisał się piękną kartą w historii 
annopolskiego CK.
Prawdziwą duszą Zespołu byli zawsze 
serdeczni,  cierpl iwi i uśmiechnięci 
panowie z kapeli.

3 marca w Centrum Kultury z inicjatywy 
dyrektor -  Joanny Markiewicz, odbyło się 
sp o tk a n ie  ó w c z e s n y c h  tancerzy ,  
muzyków i pracowników,mieszkających 
obecnie w różnych częściach Polski. 
W spotkaniu oprócz l icznej grupy 
członków Zespołu udział wzięli zaproszeni 
g o ś c i e :  M a ł g o r z a t a  i J a n u s z  
Szmyrgałowie, Magdalena Rosła, Leszek 
Jarosz, Ryszard Stan i Wiesław Szabat. 
W s z y s c y  u c z e s t n i c y  o t r z y m a l i  
pamiątkowe medale.
Wyeksponowane stroje ludowe, filmowe 
skróty z występów i kroniki z tamtych lat 
przywołały wiele wspólnych, miłych chwil
i p r z y c z y n i ł y  s ię do o d n o w ie n ia  
znajomości. Trudno się było rozstać.
Za możl iwość spotkania po latach
i powrotu we wspomnieniach do czasów 
beztroskiego dzieciństwa, za piękne jego 
przygotowanie i poświęcony czas - 
szczególne podziękowania dla dyrektor 
Joanny  Mark iewicz ,  p racown ików 
Centrum Kultury Ariety i Piotra oraz pani 
Katarzyny Grzesik.
Materiały wideo z uroczystości można 
obejrzeć na kanale Panoramy Annopola 
na stronie You Tu be.

Dariusz Zgadziński

„CZĘSTO ŚNI Ml SIĘ 
ANNOPOL. ŻE WRACAM.”

Korzystając z okazj i  obecności na 
jubileuszu Zespołu Powiśle animatorki 
kultury w annopolskim GOK-u w latach 
1987 -  1993,  M agda leny  Rosłej ,  
zapytałem ją jak wspomina te lata pracy 
w naszym mieście?
Magdalena Rosła-Wspominam je bardzo 
miło bo były to chyba najlepsze lata 
w mojej zawodowej karierze. Żałuję, że nie 
zostałam bo kiedy przeprowadziłam się do 
Kraśnika nie miałam pracy, musiałam jej 
szukać i nie było wcale łatwo. A tutaj ten 
okres był bardzo miły, sympatyczny 
i bardzo owocny.
K iedyś  by ło in acze j  bo w s z y s c y  
pracownicy się szanowali, stanowiliśmy 
niemalże rodzinę.
Dzisiaj w miejscach pracy nie wytwarzają 
się już takie relacje.

Dariusz Zgardziński -  Wspominając 
tamten czas pamię t am radosną  
i ż y w i o ł o w ą  a t m o s f e r ę ,  k t ó r a  
towarzyszyła temu, co działo się 
wówczas w GOK-u.
MR -  Tak. Dzieci przychodziły na zajęcia 
z wielką chęcią, nie było żadnego 
przymuszania. Również moje dzieci, które 
uczestniczyły tutaj w zajęciach z gry 
i tańca, bardzo miło wspominają ten czas.

DZ -  Od tamtego czasu minęło już  
ponad 30 lat. Proszę nam przypomnieć 
jakie zajęcia Pani prowadziła?

MR -  Na początku  było to kółko 
recytatorskie a później grupa teatralna. 
Z grupą teatralną nie miałam większych 
sukcesów ale moi podopieczni z kółka 
recytatorskiego dostawali się do eliminacji 
wojewódzkich.

D Z - C o  z tych kilku lat spędzonych tu 
w Annopolu najbardziej zapisało się 
Pani w pamięci?
MR -  Zdecydowanie najlepsza była praca
i zabawa z dziećmi. Pamiętam, że nawet 
moje dzieci mówiły, że mam lepsze relacje 
z młodzieżą niż one same z rówieśnikami. 
Pamiętam również dyskoteki, na których 
zdarzały się różne sytuacje ale zawsze 
po t ra f i ł am  sob ie  p o ra d z ić  nawet  
z trudniejszymi osobnikami.

D Z -  Poproszę  o ki lka s łów na 
podsumowanie.
MR -  Często śni mi się Annopol. Że 
wracam. To była moja młodość, dzieci były 
jeszcze  małe,  było dużo różnych 
znajomości.. To były chyba najmilsze lata 
mojego życia.

Dariusz Zgardziński
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WŁAŚCICIEL WOJSKOWEGO NIEŚMIERTELNIKA POCHODZIŁ
Z NASZEJ GMINY

K o l e j n e  p r a c e  p o s z u k i w a w c z e  
prowadzone, przez eksploratorów ze 
Stowarzyszenia Mieszkańców Gminy 
Annopol  SZANSA,  zakończy ły  się 
znalezieniem ciekawych artefaktów. Tym 
razem badania przy użyciu wykrywaczy 
metali były prowadzone w południowej 
części Gminy Annopol. W miejscu, gdzie 
niegdyś przebiegał szlak handlowy, 
z n a jdo w a ła  s ię g ra n ica  za bo ró w  
rosyjskiego i austriackiego stoczonych 
zostało kilka bitew i potyczek (m.in. 
podczas powstań -  s tyczniowego,  
listopadowego oraz I Wojny Światowej), 
na przełomie listopada i grudnia 2017 r.. 
eksploratorzy szukali śladów naszej 
l o k a ln e j  h i s t o r i i .  P o s z u k i w a n i a  
prowadzone były wspólnie z archeologiem 
dr. Markiem Florkiem z UMCS w Lublinie. 
Wyniki prac potwierdziły przypuszczenia, 
że w naszych okolicach można znaleźć 
c ie k a w e  p rz e d m io ty .  W y k o p a n o  
kilkadziesiąt zabytków: monety z XVII, 
XVIII i XIX wieku, elementy uzbrojenia 
i uposażenia wojskowego, a nawet kilka 
rzymskich monet z I I-I 11 wieku. 
Wyjątkowym odkryciem, które najbardziej 
p r z y k u ł o  u w a g ę  a n n o p o l s k i c h  
poszukiwaczy, była połówka wojskowego 
nieśmiertelnika. Dzięki temu, że było on w 
dobrym stanie można było ustalić, iż 
wo jskowy identyf ikator  należał  do 
polskiego żołnierza z 1939r.. Wybite były 
na nim napisy: na awersie „Stanisław 
Zbizek KAT”, na rewersie „Kraśnik 1908”. 
Eksp lo ra to rzy  ze S towarzyszen ia  
„SZANSA” postanowili dowiedzieć się 
czegoś więcej o jego właścicielu, odnaleźć 
jego krewnych. Umieścili oni na portalu 
społecznościowym apel o pomoc w tej 
spraw ie i przeprowadzi l i  kwerendę 
dostępnych dokumentów. Do akcji 
przyłączyły się lokalne media: portal 
www.krasnik24.pl oraz TVP 3 Lublin. 
Telewizja regionalna umożliwiła członkom 
stowarzyszenia występ w programie 
„Między Wisłą a Bugiem” , w którym 
o p o w i e d z i e l i  o n i  t e l e w i d z o m
0 prowadzonej  akcj i  poszukiwania 
krewnych właściciela nieśmiertelnika. 
Odzew na apel był bardzo duży, pojawiły 
się sygnały z całej Polski. Jeden, 
najbardziej wiarygodny trop, zaprowadził 
poszukiwaczy do Borowa, w pobliże 
m iejsca znalezienia nieśm iertelnika
1 udało się ustalić do kogo on należał. 
Okazał się nim mieszkaniec Borowa -  
Stanisław Zbiżek. Eksploratorzy poznali 
krewnych żołnierza, którzy przedstawili 
l o s y  ich  p r z o d k a .  S p o t k a l i  s ię  
z nimi w domu rodzinnym Stanisława 
Zbiżka. Rozmawiali z jego dziećmi -  
Cecy l ią  Kowal ,  S tan is ławą Rybą,  
Wi to ldem Zb iżk iem oraz wnukami 
i prawnukami.
Na podstawie uzyskanych od rodziny 
informacji ustalono, że Stanisław Zbiżek, 
podczas II Wojny Światowej, walczył 
r ó w n ie ż  w p a r t y z a n t c e ,  p r z e ż y ł  
pacyfikację Borowa w 1944r., był więziony 
w obozie w Budzyniu. Po wojnie pracował 
jako kościelny i grabarz w miejscu

swojego zamieszkania, zmarł w 1965r. 
Według relacji rodziny Stanisława Zbiżka 
nie mieli oni wiedzy o tym, że ich przodek 
brał udział w kampanii wrześniowej 1939 r. 
Nieśmiertelnik okazał się dla nich relikwią 
rodzinną -  oprócz nagrobkowego zdjęcia 
rodzina nie dysponuje żadnymi innymi 
pamiątkami. Mnóstwo rzeczy strawił ogień 
podczas pacyfikacji Borowa. Znaleziony 
nieśmiertelnik nieoczekiwanie pozwolił 
jego rodzinie odświeżyć pamięć o swoim 
przodku. Poszukiwacze byli świadkami 
w z r u s z a ją c e g o  s p o t k a n ia ,  k tó re  
u potomków Stanisława Zbiżka wywołało 
zarówno radość jak i łzy. Nasi rozmówcy 
nie mogli uwierzyć w to co się wydarzyło, 
byl i  zaskoczen i ,  że nie w iedz ie l i  
wszystkiego o swoim ojcu, dziadku 
i pradziadku. Emocjonujące chwile zostały 
zarejestrowane przez ekipę reporterską 
z TVP 3 Lublin, które można było później 
o b e j r z e ć  w w y d a n iu  „P a n o r a m y  
Lubelsk ie j ” . Obszerny reportaż pt. 
„W łaściciel nieśmiertelnika ustalony, 
k re w n i  o d n a l e z i e n i ” w G a z e c ie  
Powiatowej „Goniec” (wyd. 24-01- 
2018r.). zamieścił również redaktor Paweł 
Bieleń.
Intrygującym jest fakt, że wnukowie 
i prawnukowie właściciela wojskowego 
identyfikatora kultywują patriotyczne 
tradycje. Kilka lat temu założyli oni 
kawaleryjską grupę rekonstrukcyjną, która 
nosi barwy 24. Pułku Ułanów. Ich 
z a ło ż y c ie l  - Ł u k a s z  Kowal  w ra z  
z b ra tankami b iorą często  udzia ł  
w historycznych inscenizacjach filmowych 
i patriotycznych uroczystościach. Na 
terenie naszej gminy znani są między 
innymi z organizacji Hubertusa Ułańsko- 
Myśliwskiegow Borowie.
Znalezione podczas poszukiwań zabytki, 
w tym nieśmiertelnik Stanisława Zbiżka, 
będz ie  można  z o b a c z y ć  w Izbie 
Regionalnej w Annopolu, w budynku 
Publicznej Szkoły Podstawowej im. ks. 
Józefa Poniatowskiego.
Fakt, że członkowie stowarzyszenia 
uzyskal i  in formac je  o w łaśc ic ie lu  
nieśmiertelnika, nie kończy tej historii. 
Przeciwnie, to dopiero początek. Obecnie 
eksploratorzy z SZANSY prowadzą 
działania, które pozwolą uzyskać więcej 
informacji o wojennych losach Stanisława 
Zbiżka, usta lić w jakich oddziałach 
walczył, w jakich potyczkach brał udział? 
Jeżeli ktoś z Państwa ma wiedzę na ten 
temat  i chce pomóc w uzyskaniu 
odpowiedzi na stawiane pytania, może 
kontaktować się z poszukiwaczami za 
p o ś r e d n i c t w e m  s t r o n y  
https://www.facebook.com/szansaannop 
oI/. S tow a rzysze n ie  zaprasza  do 
współpracy wszystk ie osoby, które 
interesują się lokalną historią, mają o niej 
wiedzę i chcą się nią podzielić. Jeżeli 
mają Pańs two  c iekaw y  tem at  do 
poszukiwań dla grupy eksploracyjnej, 
również prosimy o takie sygnały. Może 
wspólnie rozwiążemy jeszcze niejedną 
zagadkę historyczną?

Wojciech Rudziejewski-Rudziewicz 
Prezes Stowarzyszenia SZANSA

AKCJA „POMAGAMY Z SZANSĄ” - 
RADOŚĆ OBDAROWANYCH, SATYSFAKCJA WOLONTARIUSZY

C z ł o n k o w i e  S t o w a r z y s z e n i a  
Mieszkańców Gminy Annopol „SZANSA” 
aktywnie podejmują wszelki działania 
charytatywne. Tym razem przeprowadzili 
akcję „Pomagamy z SZANSĄ”, której 
założeniem było n iesienie pomocy 
rzeczowej potrzebującym mieszkańcom 
z terenu naszej gminy. O wskazanie 
rodzin, którym wsparcie materialne było 
n a jb a rd z ie j  p o t r z e b ne ,  p op ro s i l i  
p r a c o w n i k ó w  O ś r o d k a  P o m o c y  
Społecznej wAnnopolu.
W celu zakupu potrzebnych rzeczy, 
stowarzyszenie przeprowadziło zbiórkę

pieniędzy wśród własnych członków oraz 
pozyskało kilkunastu sponsorów.
Dzięki wspó lnemu zaangażowaniu  
„Szansowiczów” i ofiarności sponsorów, 
udało się zebrać 2 260,00-zł. oraz dary 
rzeczowe. Finalnie pomoc trafiła do 
czterech rodziny z terenu gminy Annopol. 
20 g ru d n ia  2017 r. c z ło n k o w ie  
stowarzyszenia w obecności kierownika 
O P S  w A n n o p o l u  - E w y  O p o k i
i pracownika socjalnego przekazali 
potrzebującym m.in. kuchnie gazową, 
wersa lkę ,  tapczan,  biurko,  kołdrę 
z kompletem pościeli, dzieci obdarowano

paczkami z zabawkami interaktywnymi i 
słodyczami. Radość obdarowanych była 
wielka. Byli oni szczerze wzruszeni, że 
ktoś okazałim życzliwość, wsparcie i dał 
siłę do zmagań z trudną rzeczywistością. 
Stowarzyszenie SZANSA serdecznie 
dziękuje za pomoc i aktywny udział w akcji 
licznym sponsorom: Firmie Handlowo- 
Usługowej „ZYGA”, Monice Oleszko Bar 
„Rynkowa”, Arkadiuszowi Dąbrowskiemu 
Firma „Spec”, Adamowi Wdowiakowi F. H. 
„AW EX” Sklep LEWIATAN, Firmie 
„A N N E X ” Sp. z o .o . , Wojciechowi 
Wnukowi firma „Auto Części”, Andrzejowi

D u lo w i  „ M e c h a n i k a  P o j a z d o w a
i I Wulkanizacja”, Wojciechowi Trębaczowi 
„Sklep W ie lobranżowy” , „Empires” 
Dar iusz Sikora i P iot r Sikora Sp. 
J., Jadwidze Pawłaszek F.H.U „TRANS- 
A G R O -B U D ” , Małgorzacie Suszko 
„FOTOLOV”, Renacie i Mariuszowi Lisom 
Sklep Odzieżowy SMYK, Annie Tokarskiej 
Firma Handlowa „AN-VALDI”, Robertowi 
W i t k o w i  „S k le p  M o t o r y z a c y j n y ” . 
Podziękowania kierowane są także do 
p r a c o w n i k ó w  O ś r o d k a  P o m o c y  
Społecznej w Annopolu oraz wszystkich 
członków stowarzyszenia.

Wojciech Rudziejewski-Rudziewicz

R Ą $m :
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„Z SZANSĄ DLA MICHAŁA”

ANNOPOL

W sobotę 17. marca, na annopolskim 
Rynku, Stowarzyszenie Mieszkańców 
Gminy Annopol SZANSA zorganizowało 
i przeprowadziło Charytatywny Kiermasz 
Wielkanocny
„Z SZANSĄ dla Michała”. Była to akcja, 
mająca na celu zebranie pieniędzy dla 
Michała Szota, chłopca z Kraśnika, który 
choruje na guza pnia mózgu o cechach 
glejaka. Obecnie przebywa w Meksyku, 
gdzie poddawany jest specjalistycznemu 
i b a r d z o  k o s z t o w n e m u ,  a l e  
przynoszącemu dobre efekty leczeniu. 
Członkowie stowarzyszenia postanowili 
w łączyć  się w pomoc Micha łowi ,  
o r g a n i z u j ą c  k i e r m a s z ,  na k tó r y  
przygotowali wiele ozdób i dekoracji 
w i e l k a n o c n y c h .  J u ż  w t r a k c i e  
przygotowań do akcji włączały się inne 
osoby, deklarując swoją pomoc i ofiarując 
własne prace. Pomimo śniegu, mrozu 
i bardzo niesprzyjających warunków 
atmosferycznych, darczyńcy nie zawiedli. 
Przeciwnie atmosfera była gorąca, padło

wiele ciepłych słów, miłych gestów, 
a puszki zapełniały się w szybkim tempie. 
Na kiermaszu obecna była również 
rodzina Michała, która podziękowała 
wszystkim za inicjatywę i okazaną pomoc. 
D la  w s z y s t k i c h  b y ło  to b a r d z o  
wzruszające spotkanie.
SZANSA, chcąc sprzedać wszystkie 
p r z e k a z a n e  na k ie rm a s z  p race ,  
przedłużyła zbiórkę do 22 marca. Wtedy to 
poznamy zebraną kwotę.
Członkowie stowarzyszenia serdecznie 
dz ięku ją  wszys tk im  m ieszkańcom 
Annopola i okolic, za włączenie się do 
akcji. Bardzo dziękujemy Burmistrzowi 
M ias ta  i G m in y  A n n o p o l  - Panu 
Wiesławowi Liwińskiemu za obecność, 
ciepłe słowa, hojne zasilenie puszki oraz 
udostępnienie namiotu.
Pamiętajmy, że „Kiedy pomagamy innym, 
pomagamy sobie, ponieważ wszelkie 
dobro, które dajemy, zatacza koło i wraca 
do nas.” (F. Edwarts).

MKSSKAŁKA ANNOPOL 

MISTRZOSTWO POWIATU I REJONU 
W MINISIATKÓWCE CHŁOPCÓW

27 lutego 2018 roku w Urzędowie 
rozegrane zostały Mistrzostwa Powiatu 
w minisiatkówce chłopców w kategorii 
klas szóstych. W rywalizacji wzięło udział
4 zespoły ze szkół podstawowych 
z: Kraśnika, Stróży, Terpentyny oraz 
Annopola. Losy zwycięstwa i wyłonienie 
naj lepszej drużyny ważyły się do 
ostatniej chwili. Po bardzo zaciętych 
meczach  o końcowe j  ko le jnośc i  
decydował  s tosunek setów. Tutaj 
najlepszy okazał się nasz zespół, który 
jako Mistrz Powiatu uzyskał awans na 
rozgrywki rejonowe. Większość siatkarzy 
to zawodnicy MKS Skałki Annopol, 
/tr. Zbigniew Siewierski/.
Końcowa kolejność turnieju:
1. PSP Annopol -awans 

op. p. Aneta Skorupa
2. ZPO Terpentyna
3. PSP 6 Kraśnik
4. PSP Kolonia Stróża 
Wyniki:
PSP Annopol- PSP 6 Kraśnik 2-0 
PSPAnnopol-PSP Stróża 2-0
ZPO Terpentyna - PSP 6 Kraśnik 1-2 
PSP 6 Kraśnik-PSP Stróża 2-0
ZPO Terpentyna-PSP Stróża 2-0 
PSPAnnopol-ZPOTerpentyna 1-2

Skład zespołu: Daniel Wroński, Bartosz 
Wroński, Dawid Paćkowski, W iktor 
Mysłowski, Karol M aliński, Marcin 
Jakubczak, Mateusz Ufniarz, Jakub 
Stawiarski, Piotr Toporowski, Mateusz 
Matuszczak.
Dwa tygodnie później 14 marca także 
w Urzędowie rozegrano Mistrzostwa 
Rejonowe w minisiatkówce. Nasz zespół 
w tym samym składzie co poprzednio 
wyjechał na zawody w roli faworyta i nie 
zawiódł. Bez straty seta siatkarze 
pokonali wszystkich przeciwników i jako 
M istrzowie Rejonu uzyskali prawo 
udziału w mistrzostwach wojewódzkich, 
które rozegrane zostaną 23 marca 2018 
r. w Świdniku.
K o l e j n o ś ć  k o ń c o w a  t u r n i e j u :
1. PSPAnnopol -awans
2. PSP Tarnogród
3. PSP Niedrzwica Duża
4. PSPzOl Janów Lubelski

Na początku kwietnia rozpoczynają się 
rozgrywki tegorocznej edycji Kinder 
Sport. Zawody rozgrywane są w formule 
dwóch  tu rn ie jó w ,  ro z g ry w a n y c h  
w każdym z pięciu rejonów naszego 
województwa. Najlepsze zespoły wezmą 
udział w turnieju finałowym , który 
rozegrany zostanie w Świdniku 26 maja 
2018 r.
Z a w o dn ic y  MKS Skałk i  Annopo l  
wystartują w tym sezonie w rozgrywkach

dziewcząt /w kategorii dwójek /oraz 
chłopców/w kategorii dwójek i czwórek/ 
T e r m in y  r e j o n o w y c h  t u r n i e j ó w  
eliminacyjnych:
Dziewczęta-
7 kwietnia 2018 /Kraśnik/
14 kwietnia 2018 /Opole Lubelskie/ 
Chłopcy-
8 kwietnia 2018 /Kraśnik/
15 kwietnia 2018 /Opole Lubelskie/

Zbigniew Siewierski

Z okazji Świąt Wielkanocnych 
składamy wszystkim sympatykom siatkówki 

życzenia
Zdrowych, Pogodnych Świąt Wielkanocnych, 

przepełnionych w iarą  nadzieją i miłością 
Radosnego, wiosennego nastroju, serdecznych spotkań w gronie rodziny 

i wśród przyjaciół oraz wesołego "Alleluja"

Z ostatniej chwili...

Dzięki Państwa pomocy, zaangażowaniu 
i ogromnej hojności zebraliśmy 6 685,00 
zł. Kwotę tę przekażemy na konto 
Michała, który dzielnie walczy z chorobą 
i pokonuje ją. Michałowi i całej jego 
rodzinie życzymy zdrowia i siły w tej 
trudnej walce, a wszystkim darczyńcom 
PIĘKNIE DZIĘKUJEMYza wsparcie.

Wojciech Rudziejewski-Rudziewicz 
Prezes Stowarzyszenia SZANSA

Stowarzyszenie Mieszkańców Gminy 
Annopol SZANSA 
życzy wszystkim 

zdrowych, pogodnych Świąt 
Wielkanocnych, 

pełnych spokoju, wiary, nadziei i miłości 
oraz wesołego Alleluja.

ROZGRYWKI KINDER +
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MGKS „WISŁA” 
TERMINARZ

Rozgrywki mistrzowskie Klasa B Grupa 
Runda Wiosenna 2018.

31.03.2018 BŁĘKITNI KIERZ
08.04.2018 GLKS DZIERZKOWICE
15.04.2018 WISŁA ANNOPOL
22.04.2018 ROZTOCZE BATORZ
29.04.2018 WISŁA ANNOPOL
06.05.2018 PAUZA
13.05.2018 WISŁA ANNOPOL
20.05.2018 LKS KOWALIN
27.05.2018 WISŁA ANNOPOL
03.06.2018 ISKRA II KRZEMIEŃ
10.06.2018 WISŁA ANNOPOL 
WIERZCHOWISKA

JUNIOR MŁODSZY

14.04.2018 GKS GOŚCIERADÓW
22.04.2018 ISKRA KRZEMIEŃ
28.04.2018 WISŁA ANNOPOL
05.05.2018 RUCH POPKOWICE
12.05.2018 WISŁA ANNOPOL
19.05.2018 WISŁA ANNOPOL
26.05.2018 WISŁA ANNOPOL
02.06.2018 PERŁA RUDNIK
10.06.2018 WISŁA ANNOPOL
16.06.2018 TĘCZA KRAŚNIK

I (SENIORZY)

WISŁA ANNOPOL 
WISŁA ANNOPOL 
GKS GOŚCIERADÓW 
WISŁA ANNOPOL 
PERŁA RUDNIK

ORION NIEDRZWICA 
WISŁA ANNOPOL 
KAMEX POLICHNA 
WISŁA ANNOPOL 
SPRINT

WISŁA ANNOPOL 
WISŁA ANNOPOL 
PERŁA RUDNIK 
WISŁA ANNOPOL 
TĘCZA KRAŚNIK 
GKS GOŚCIERADÓW 
ISKRA KRZEMIEŃ 
WISŁA ANNOPOL 
RUCH POPKOWICE 
WISŁA ANNOPOL

TRAMPKARZ MŁODSZY

Pogodnych, radosnych, rodzinnych 
Świąt Wielkanocnych 

sympatykom, sponsorom i kibicom życzą 
Zarząd i Zawodnicy 

„MGKS" W ISŁA

ANNOPOLSKI BIEGACZ 
PAWEŁ RACZYŃSKI 

INTENSYWNIE TRENUJE 
PRZED WAŻNYMI ZAWODAMI

- P i e r w s z ą  c z ę ś ć  s e z o n u  2 01 8  
rozpoczą łe m  p rzygo to w an ia m i  do 
mistrzostw 11 Dywizji Kawalerii Pancernej 
w półmaratonie. Bieg odbędzie się 24 
marca w Sobótce koło Wrocławia.
Później, 22 kwietnia start w Cracovia 
Maratonie, który jest częścią Korony 
Maratonów Polskich. Jego trasa przebiega 
p r z e z  n a j c i e k a w s z e  m i e j s c a  
w mieście i odbywa się pod hasłem 
„Z historią w tle”. Będzie to to mój debiut na 
k r ó le w s k im  d y s ta n s ie  4 2 k m 1 9 5 ,  
a zarazem ważny sprawdzian przed 
udziałem w New York City Marathón, 
w którym w ys ta r tu ję  4 l i s topada.  
N o w o j o r s k i  m a r a t o n  t o  j e d e n  
z największych i najważniejszych tego typu 
biegów na świecie.
Do zawodów obecnie przygotowuję się na 
zgrupowaniach sportowych,  między 
innymi w Międzyrzeczu oraz Bielsku Białej.

musz Zgardziński

07.04.2018 LKS STRÓŻA WISŁA ANNOPOL
14.04.2018 WISŁA ANNOPOL HEKSA NIEDRZWICA D.
21.04.2018 GRANIT BYCHAWA WISŁA ANNOPOL
28.04.2018 PAUZA
05.05.2018 GLKS DZIERZKOWICE WISŁA ANNOPOL
12.05.2018 WISŁA ANNOPOL STAL PONIATOWA
16.05.2018 TĘCZA KRAŚNIK WISŁA ANNOPOL
19.05.2018 WISŁA ANNOPOL SYGNAŁ LUBLIN
26.05.2018 PAUZA
02.06.2018 POM ISKRA PIOTROWICE - WISŁA ANNOPOL
09.06.2018 WISŁA ANNOPOL PIASKOVIA PIASKI

TRAMPKARZE WISŁY 
W TURNIEJACH HALOWYCH

Wykorzystując przerwę zimową najmłodsi piłkarze WISŁY brali udział w rozgrywkach 
halowych w Piaskach oraz Stróży, zajmując odpowiednio 4 i 5 miejsce. Najlepszym 
strzelcem zespołu został Dawid Żyłka, a do wyróżniających się piłkarzy należeli Dawid 
Dąbrowski, Mateusz Matuszczak, Radosław Wieczorek oraz Patryk Zboch.

ZMIANA NA STANOWISKU 
TRENERA WISŁY

Dużym zaskoczeniem dla Zarządu 
i Zawodników była rezygnacja z funkcji 
trenera w przerwie zimowej Jerzego 
Rota. Dotychczasowy opiekun piłkarzy 
WISŁY otrzymał intratną propozycję 
z Wybrzeża, z IV Ligowej FLOTY 
ŚW IN O U JŚC IE  i skorzystał  z tej 
propozycji.
Zarząd nie czynił problemów z odejścia 
trenera.
Z dniem 02.01.2018r. nowym trenerem 
drużyny został JarosławPacholarz. Nowy 
trener jes t wychowankiem WISŁY, 
ukończyła Akademię Wychowania  
F izycznego .  Jako zawodn ik  grał  
w znanych Klubach naszego regionu: 
P O D L A S I K  B i a ł a  P o d l a s k a ,  
O R L Ę T A C H  S P O L M E K  Radzyń  
P o d l a s k i ,  M O T O R Z E  L u b l i n ,

TOMASOWI oraz WIŚLE Sandomierz. 
Nowemu t renerowi  życzymy dużo 
sportowej radości.
D r u ż y n a  S e n i o r ó w  W I S Ł Y  
przygotowując się do wiosennej rundy 
rozgrywek rozgrywała na obiektach 
ALIT-u Ożarów gry sparingowe, między 
innymi ze STALĄ Kunów 0 - 2 ,  LKS 
Stróżą 2 - 2 ,  GKS Tarłów 5 - 1 ,  
STOKIEM Zakrzów 3 - 4 ,  SPARTĄ 
Dwikozy 0 -5 .
W przerw ie  z imowej  do d rużyny  
dołączyli: Paweł Cholewiński (STAL 
Kraśnik, bramka); Jakub Nowak (STAL 
Mielec -  powrót); Mateusz Mazur 
(powrót); Łukasz Trębacz (powrót); 
Drużynę opuści ł  Paweł  Koczwara 
(S PARTA Dwikozy).

Wiesław Tokarski

UTALENTOWANA 
GIMANSTYCZKA NA PODIUM

IV FESTIWAL BIEGOWY 
Z BIEGIEM WISŁY”

27 maja 2018r. zapraszamy wszystkich m iłośników biegania do udziału 
w IV FESTIWALU BIEGOWYM „Z BIEGIEM WISŁY”. Przewidujemy następujące 
kategorie:

- BIEG PRZEDSZKOLAKAna dystansie 150m.
- BIEG DLA KLAS I-III na dystansie 400m.
-BIEG DLA KLAS IV-VI na dystansie 800m.
- BIEG DLA KLAS VII i II ORAZ III GIMNAZJUM na dystansie 1200m.
- BIEG NA DYSTANSIE 5 KM. (trasa przełajowa)
- BIEG NA DYSTANSIE 10 KM (bieg uliczny)
-SPACER NORDICW ALKING-5 KM.

Zainteresowanych prosimy o śledzenie profilu biegu na facebook'u oraz aktualności na 
stronie internetowej: www.annopol.info

Córka Annopolan Magdy i Tomasza 
Pokrzywów Emilia Pokrzywa (czarny 
strój, z prawej) stanęła na podium 
zawodów gimnastycznych, które odbyły 
się 4 marca w Saltney przy granicy 
angielsko-walijskiej.
Wraz ze swoją partnerką Alishą Griffiths 
zdobyła brązowy medal.
Emilka trenuje gimnastykę akrobatyczną 
już od trzech lat w klubie Abbey Road 
Aero we Wrexham w Wielkiej Brytanii. 
Były to jej drugie zawody i pierwszy 
medal.

Obecnie przygotowuje się do zawodów 
w stolicy Walii, Cardiff, które odbędą się 
24 marca i w kwietniu w Swansea na jej 
połud n iowym wybrzeżu.
G r a tu lu je m y  ro d z ic o m  i m ło de j  
zawodn iczce  i życzymy dalszych 
sukcesów!

Dariusz Zgardziński

1 B IEG IEM
W ISŁY

ANNOPOL
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KRONIKA POLICYJNA
ŚMIERĆ NA DRODZE 

W OPOCE

16 grudnia 2017 roku 59-letni mieszkaniec 
Kos ina  p on ió s ł  śm ie rć  w wyn iku  
potrącenia przez samochód do którego 
doszło 16 grudnia w Opoce Kolonii. Ze 
wstępnych ustaleń policji wynika, że 
mężczyzna szedł nieprawidłową stroną 
drogi, był ubrany na ciemno i nie posiadał 
żadnych elementów odblaskowych.
Do wypadku doszło około godziny 16:00. 
Na miejsce wezwana została karetka 
pogotowia, ale lekarz po przybyciu na 
miejsce stw ierdził zgon mieszkańca 
naszej gminy.
- W wyniku oględzin miejsca zdarzenia 
pol icjanci wstępn ie  stwierdzi l i ,  że 
mężczyzna szedł po jezdni niewłaściwą 
stroną, ubrany był w ciemną odzież oraz 
n ie pos iada ł  żadnych  e le m en tó w  
o d b l a s k o w y c h .  By ł  p r a k t y c z n i e  
niewidoczny. Miejsce, w chwili gdy doszło 
do zdarzenia, było nieoświetlone. 52- 
letnia kierująca pojazdem marki fiat 
w os ta tn im  momenc ie  zauważy ła  
pieszego, lecz nie zdążyła wykonać 
żadnego  manewru.  Po uderzen iu  
za trzymała  natychmias t  pojazd. -  
informuje asp.sztab. Janusz Majewski, 
rzecznik prasowy kraśnickiej policji. 
Kierująca samochodem poddana została 
badaniu trzeźwości. Alkometr nie wykazał 
alkoholu w wydychanym powietrzu.
- Pora dnia w której doszło do zdarzenia to 
zapadający szybko zmierzch. W tym 
czasie widoczność z jadącego pojazdu 
pomimo włączonych świateł krytycznie 
spada. Gdyby mężczyzna posiadał jasny 
ubiór lub elementy odblaskowe mógłby 
zostać zauważony wcześniej, co dało by 
sz a n s e  k ie ru ją c e j  na u n i k n ię c ie  
zderzenia- dodaje asp.sztab. Majewski. 
Fot. i tekst: krasnik24.pl

MIESZKANIEC NATALINA 
OKRADZIONY PRZEZ 

INTERNET

WYPADEK NA UL. SKAŁY

KRADZIEŻ 
W TB FRUIT

Na p o d s t a w i e  p o d r o b i o n e g o  
potwierdzenia przelewu na tę kwotę osoba 
ta  w y łu d z i ła  od n iego  p rze sy łkę  
z zawartością 8 sztuk komputerowych kart 
g r a f i c z n y c h  Z o t a c  G e F o r c e .  
Polecamy zachowanie  ostrożności 
podczas in ternetowych t ransakcj i ,  
zakupów online i zawieraniem umów na 
odległość.

KRADZIEŻ 
W NIEMCZECH

14 marca nieznany sprawca oszukał 
mieszkańca Jakubowic podczas zakupu 
na portalu OLX dwóch zestawów kluczy 
Dewalt na kwotę 2012 zł. Postępowanie 
w tej sprawie prowadzi Komisariat Policji 
w Annopol.
„Wpłata z góry zawsze obarczona jest 
sporym ryzykiem. Może się tak zdarzyć 
nie tylko przy kupnie przedmiotu, ale także 
przy op łac ie  za us ług i  o raz  gdy  
sprzedający prosi o zapłatę za przesyłkę 
darmowego przedmiotu. W ten sposób 
możesz stracić pieniądze i nigdy nie 
zobaczyć zamówionego towaru.
Jeśli już decydujesz się na przelew, 
sprawdź w internecie, czy podany przez 
sprzedającego numer konta bankowego 
nie był wykorzystywany w nieuczciwych 
celach. W żadnym razie nie wysyłaj 
pieniędzy za granicę! Możesz też poprosić 
sprzedającego o przesyłkę za pobraniem 
z możliwością sprawdzenia zawartości.” -
- radzi i informuje serwis.

MOCNE ZDERZENIE NAD 
WISŁĄ

10 lutego znany naszej policji 35-letni 
mieszkaniec Annopola dokonał na terenie 
Niemiec kradzieży auta marki Peugeot 
o wartości 17000 euro oraz pieniędzy 
w kwocie 4563 euro na szkodę firmy A & E 
Krysling G b R z siedzibą w Mietingen. 
Samochód odzyskano przez właściciela 
przed z łożen ie m  za w ia d o m ien ia .  
Postępowanie w tej sprawie prowadzi 
Komisariat Policji wAnnopolu.

W środę 17 stycznia doszło do zdarzenia 
drogowego na ul. St. Skały. Kierująca 
Renault Megane mieszkanka Annopola 
wpadła w poślizg, straciła panowanie nad 
pojazdem i zjechała na przeciwległy pas 
ruchu doprowadzając do zderzenia 
z p r o w a d z ą c y m  O p l a  Z a f i r ę  
mieszkańcem Linowa. Po zderzeniu jedno 
z aut znalazło się w przydrożnym rowie. 
Na miejscu wypadku interweniowała 
policja i OSP KSRG Annopol.
Przez kilkadziesią t minut w rejonie 
z d a r z e n i a  r u c h  o d b y w a ł  s i ę  
z utrudnieniami.
P o s z k o d o w a n e  o s o b y  z o s t a ł y  
przewiezione karetkami do szpitala, na 
szczęście nikomu nie stało się nic 
groźnego.
Materiał wideo z miejsca zdarzenia można 
obejrzeć na kanale Panoramy Annopola 
naYouTube.
Fot. Iublin112.pl

KRADZIEŻ NA SZKODĘ 
CENTRUM KULTURY

KOLIZJA 
NA UL. RADOMSKIEJ

15 lutego w godzinach porannych doszło 
do  z d a r z e n i a  d r o g o w e g o  na 
ul. Radomskiej. Kierująca Oplem Astra 
mieszkanka Ożarowa wymijając stojący 
na światłach awaryjnych samochód 
ciężarowy starła się z prowadzącym TIR- 
a mieszkańcem gminy Dąbrowice, co 
doprowadziło do ulicznej kolizji. 
Interweniowała annopolska policja i Straż 
Pożarna.
Część pasa drogi krajowej była przez 
pewien czas w y łączona  z ruchu. 
W wyniku kolizji nikt nie nie doznał 
obrażeń.
Zdjęcie: OSP KSRG Annopol.

Nieznana osoba doprowadziła w styczniu 
bieżącego roku mieszkańca Natalina do 
niekorzystnego rozporządzenia mieniem 
w kwocie 16820zł.

31.01.2018 godz. 22:00,  n ieznany 
sprawca dokonał kradzieży 9 słupków 
ogrodzeniowych z łańcuchami powodując 
straty w wysokości 1364 zł na szkodę 
Centrum Kultury wAnnopolu. 
Postępowanie prowadzi KP Annopol /KPP 
Kraśnik.

15 marca w godzinach porannych doszło 
do ko l i z j i  d ro g o w e j  w o k o l i c a c h  
nadwiślańskiej stacji paliw. Prowadzący 
Toyotę Hilux mieszkaniec Jastkowie 
w powiecie stalowowolskim najechał na 
O p la  A s t r ę  k i e r o w a n e g o  p r z e z  
mieszkańca Starego Rachowa. W wyniku 
stłuczki drobnych obrażeń ciała doznała 
jedna osoba, która została zabrana przez 
karetkę pogotowia celem udzielenia jej 
doraźnej pomocy. Na miejscu zdarzenia 
interweniowała annopolska policja i OSP 
KSRGAnnopol.
Fot. OSP KSRGAnnopol

KOMUNIKAT DLA WSZYSTKICH UZYTKOWNIKOW ZESTAWÓW SOLARNYCH 
CIEPŁEJ WODY UŻYTKOWEJ

1 marca około północy nieznany sprawca 
zdemontował i skradł jedenaście zaworów 
klapowych z wolno stojących zbiorników 
na k o n c e n t r a t  p o w o d u ją c  s t ra t y  
w wysokości 3300 zł na szkodę Zakładu 
TB Fruit .  Pos tępowanie  prowadzi  
Komisariat Policji w Annopolu.

OSZUSTWO 
INTERNETOWE 

W JAKUBOWICACH

DO PRODUKCJI
W związku z okresem wiosenno-letnim oraz sezonem urlopowym prosimy o prawidłowe korzystanie z zestawów solarnych, przypominamy ponownie o konieczności codziennego 
poboru ciepłej wody użytkowej, która jest produkowana w instalacjach solarnych.
Nieprawidłowy odbiór ciepłej wody w słoneczne dni prowadzi do przegrzania układu solarnego co wprowadza układ w stan awaryjny (alarm, ikonka z parującymi panelami). 
Pompa solarna przestaje pracować w celu uniknięcia uszkodzenia instalacji poprzez rozgrzany do wysokich temperatur płyn grzewczy (glikol). Doprowadzanie do przegrzewów 
powoduje również zapowietrzenie układu, uszczelki na przyłączach nie wytrzymują wysokiej temperatury co w konsekwencji powoduje rozszczelnienie układu glikolowego
i wycieki płynu przy panelach.
Prosimy i zalecamy stosować funkcję trybu urlopowego, gdyż jest to konieczne podczas nieobecności mieszkańców w domu dłuższej niż jeden dzień. Brak załączonego trybu 
urlopowego uniemożliwia schłodzenie zbiornika, a tym samym doprowadza do przegrzewania się instalacji. Natomiast w przypadku wyjazdów dłuższych niż 3-4 dni należy 
przykrywać kolektory jasnym materiałem izolującym powierzchnię absorbera od promieni słonecznych (prześcieradło, plandeka).
Zestawy solarne zostały tak zaprojektowane aby służyły Państwu jak najdłużej i w jak najlepszy sposób pod warunkiem, że będą w prawidłowy sposób obsługiwane i użytkowane. 
Ilość paneli została dobrana do deklarowanej ilości mieszkańców danego domostwa, co przekładać się musi na zużycie odpowiedniej ilości wody przez każdego mieszkańca 
danej nieruchomości (45 -50  litrów dziennego zużycia na każdego użytkownika).
Bardzo prosimy również o zapoznanie się z instrukcją obsługi sterownika solarnego załączonej do każdej instalacji oraz instrukcji ogólnej obsługi instalacji solarnej dostępnej na 
naszej stronie internetowej jak również w Urzędzie Miejskim pok. nr 16.
W związku z powyższym informujemy, że w przypadku braku odbioru ciepłej wody, a w konsekwencji wprowadzenie układu solarnego w stan przegrzania usługi serwisowe 
związane z przywróceniem właściwej pracy systemu będą odpłatne.
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GMINNE OBCHODY 
100. ROCZNICY ODZYSKANIA NIEPODLEGŁOŚCI

3 Maja

30 Maja

Maj/ Czerwiec 
13 Czerwca

14 Czerwca

4 Lipca

21 Lipca

9 Września 
3 Października

11 Listopada

Święto Narodowe Trzeciego Maja - Inauguracja obchodów: uroczystości 
w kościele pw. Sw. Joachima i Anny w Annopolu i na Rynku w Annopolu.
„Dzieci dla Niepodległej” festyn rekreacyjny dla dzieci i młodzieży na Stadionie 
WISŁY Annopol.
Konkurs plastyczny „Sto lat dla Polski” dla dzieci i młodzieży.
Gminny konkurs recytatorski „Przedszkolak - Mały Polak” dla dzieci w wieku 
przedszkolnym w Przedszkolu w Annopolu.
Turniej piłki nożnej dla uczniów ze szkół podstawowych „Dla Niepodległej” 
w Publicznej Szkole Podstawowej w Opoce Dużej.

r  __ __

Spacer historyczny Siadami I Brygady Legionów Polskich — rekonstrukcja 
przemarszu z Annopola do Michalina.
I dzień obchodów Dni Annopola na annopolskim Rynku, poświęcony 
100. Rocznicy Odzyskania Niepodległości.
Wystawa rzeźby Stefana Stachuli w Centrum Kultury w Annopolu.
Gminny Przegląd Pieśni Patriotycznej dla dzieci i młodzieży w Publicznej

/
Szkole Podstawowej w Swieciechowie.
Narodowe Święto Niepodległości - zakończenie obchodów lOO.Rocznicy 
Odzyskania Niepodległości przez Polskę

Imprezy lokalne w szkołach:
1. Kosin:
2. Annopol:
3. Swieciechów:
4. Borów:
5. Janiszów:
6. Grabówka:
7. Dąbrowa:

Festyn „Walka o niepodległość pod strzechą5 
Dzień Patronów „Dajmy wyraz naszej pamięci 
„Festyn niepodległościowy”
Festyn „Borów dla Niepodległej”
Gry terenowe „Droga do wolności”
Festyn „Drogi do niepodległej-historia pisana życiorysem 
Festyn „Droga do wolności”

3 czerwca
6 czerwca 

17 czerwca
15 sierpnia
7 września

16 września 
29 września

Ponadto: wystawy, pokazy prac plastycznych , fotografii.


